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Problematika oplemenitilnice
Pii sami problematiki bi se 

omejil v glavnem na proble
me v drugi polovici leta, ne
kaj pa je  takih, ki se vlečejo 
že skozi vse leto.

Osnovni material
Že s sprejemom letnega pla

na za leto 1976 smo ugotovili, 
da nam bo primanjkovalo 
tkanin za beljenje. Do tega je 
res prišlo, tako da smo mo
rali ustaviti tretjo izmeno v 
belilnici, in sicer od  20. ma
ja  do 30. avgusta 1976. Vzrok, 
da smo morali ukiniti tretjo

izmeno pa ni bil v pomanj
kanju surove zaloge, ampak 
v tem, da za veliko artiklov 
nismo imeli nalogov za dode
lavo, kljub temu, da jih je 
bilo dovolj na surovi zalogi. 
Junlonov nismo mogli delati 
zavoljo pomanjkanja barv in 
reklamacije pomožnih sred
stev inozemski firmi. Ta re
klamacija je  bila šele pred 
kratkim rešena in nam je fir
ma poslala novo pošiljko 
brezplačno. Nekaterih arti
klov je  bilo na surovi zalogi 
okrog 500.000 m.

Imamo pa tudi artikle, ki 
ležijo že leta v skladišču, npr. 
za prte, ki obremenjuje ob
rat in vežejo prostor v skla
dišču.

Poseben problem predstav
ljajo  tkanine za uslužnostno 
beljenje. Kadar nimamo do

volj domačih tkanin za belje
nje, tudi uslug ne moremo 
dobiti, kadar pa jih imamo 
dovolj, zahtevajo še druga 
podjetja, da jim  delamo uslu
ge. Tako pride včasih do pro
blema, ko ne vemo komu bi 
najprej ustregli.

Poseben problem predstav
lja izdelava barvanega, ko
smatenega Atlasa za repro
dukcijo. Ker nimamo doma 
žigrov za barvanje, moramo 
iskati te usluge drugod. Zato 
pride do problemov, da nam 
včasih kosmatilni stroji sto

jijo , včasih pa moramo delati 
nadure.

Enak problem je s tiskani
mi Junloni in Malipolom.

Posebnih težav z reproduk
cijskim materialom nimamo, 
razen z barvami in elektro
litskim lugom. Lug dobivamo 
v luskah in ga moramo raz
tapljati sami. Ker pa nimamo 
naprav za topljenje lusk, to 
delo improviziramo, kar pa 
je  precej naporno in nevarno.

Zaradi pomanjkanja barv 
pa že dva meseca ne moremo 
barvati artikla Malipol za iz
voz.

Strojni park
Čeprav bi na prvi pogled 

vsak pomislil, da je  v našem 
obratu vse novo, temu ven

dar ni tako. Res je, da so 
bili v zadnjih 10 letih skoraj 
vsi stroji zamenjani z novi
mi, a poudariti moram, da 
so nekateri že potrebni obno
ve oz. celo zamenjave. Naj
bolj iztrošen je  beliini agre
gat. Predvideno je  bilo, da se 
bo amortiziral v petih letih, 
sedaj pa teče že devet let, in 
to zadnja leta z maksimalno 
hitrostjo in v treh izmenah. 
Ker je  vseskozi v stiku s ke
mikalijami, vodo in paro, je  
že hudo potreben zamenjave. 
Samo vzdrževalcem se mora

mo zahvaliti, da stroj še ne
moteno teče.

Zaradi vse zahtevnejše teh
nologije obdelave tkanin: 
barvanje, termofiksiranje, 
kondenziran j e in v zadnjem 
času vedno več navijanja na 
valje, kar zahtevajo repro
dukcijska podjetja, dva raz- 
penjalno sušilna stroja ne za
doščata več in bom o morali 
čimprej montirati še tretjega. 
Tretji razpenjalno sušilni 
stroj bom o montirali še letos, 
razen tistih delov, ki še niso 
prispeli iz inozemstva.

Stroj za visoko zlaganje, 
merjenje in dvojenje, pregle- 
dovalni mizi in pakimi avto
mat so sicer že postavljeni in 
tudi obratujejo, vendar z na
še strani še niso prevzeti. Do
končno bom o naredili njihov 
točen razpored takrat, ko bo
mo dobili še dvojilno navi

jalih stroj. Takrat bomo mo
rali delo tudi organizacijsko 
urediti, kajti odpadle bodo 
nekatere sedanje operacije, 
namesto njih pa bomo dobili 
nove. Zelo potreben nam je  
stroj za navijanje tkanine na 
valje, če  tega ne bo, bo res

no ogrožena izdelava vseh teh 
artiklov, ki jih je  iz dneva 
v dan več. Sedaj navijamo 
tkanino na valje na razpenjal
no sušilnem stroju, kar je  ve
lika izguba časa in dela se 
škoda na samem stroju.
(Nadaljevanje na 2. strani)

Visoko zlagalni dvojilni stroj nam omogoča, da naredimo več in bolje

C ß  tl n e en n t'ite! h
NA GROBU
Večer hladan čez plan tihotno 
zadremlje v temno, zvezdno noč, 
in nekam čudno je, samotno, 
nemir se vzbuja v prsih vroč.
Glej tisoč lučic na grobovih 
skrivno, čarobno zaplamti, 
da kakor zvezdic bi tropovi 
z neba na tla popadali.
In boli tihe kakor vešče 
svetlobe hrepeneč v temi, 
poiščejo vse grobe sveže, 
da najdejo naj dražje s i . . .
Kot mehko golobica mati 
mladiča stisne pod perot, 
ki dolgo ni ga mogla najti, 
dasi iskala ga povsod.
Tako objamem ob vsaki solzi 
grobič, zeleni mali —  tv o j, 
prilijem vsaki beli roži, 
ki raste tukaj nad teboj. . .
Te lučice na milem grobu, 
ni li to moj življenja boj?!
In zvezdice v nebeškem svodu, 
ah tvoj mirnosladak pokoj !

J. Perko

ŽALNE KOMEMORACIJE V OBČINI TRŽIČ
OB DNEVU MRTVIH

— ob 8.30 pred spomenikom padlih v Križah, od tod 
žalni sprevod do Retenj.

— Ob 10. uri na tržiškem pokopališču.
— Na obeh komemoracijah bodo sodelovali deklama- 

torji in tržiška godba na pihala, graničarska desetina 
pa bo izstrelila častno salvo.



Problematiko oplemenitilnice
(Nadaljevanje s 1. strani)
še  vedno predstavlja naj

večji problem čiščenje odpad
nih voda. Čistilno napravo 
načrtujemo že vrsto let, ven
dar se od te faze dalje še 
ni nič naredilo. Res, ta na
prava je  dokaj draga, vendar 
pa menim, da bi se kmalu 
izplačala. S tem bi ne one
snaževali okolja in delo bi 
potekalo brez strahu »kdaj se 
bo kaj naredilo«. Dobra bi 
bila že zasilna rešitev, da bi 
se vse odpadne vode stekale 
v bazen, kjer bi jih nevtrali
zirali in nato kontrolirano 
spustili v Bistrico.

Velik problem predstavlja 
transport surovih tkanin od 
prevzema v tkalnici do skla
dišča surove zaloge. Za pre
voz imamo provizorično pri
rejen tovornjak, s katerim pa 
so veliki problemi. S tem iz
gubimo zelo veliko časa, zmo
čim o blago in večkrat tudi 
umažemo. Tudi transportna 
pot ni tako urejena, da bi bil 
transport nemoten.

Delovna sila
Kakšnih večjih problemov 

nismo imeli. V začetku leta 
1976 smo imeli dejansko za
poslenih 93 ljudi, 30. septem
bra pa še 87 ljudi. Problem 
je  bil v tem, da smo s pla
nom za leto 1976 imeli pred
videno, da bom o v glavnem

delali vse artikle za konfek
cijo in izvoz in le manjši del 
v komercialnih komadih za 
široko potrošnjo. Zato smo 
tudi potrebovali manj delov
ne sile in smo jo  na nekate
rih delovnih mestih tudi zni
žali. Med letom pa se je  si
tuacija močno spremenila, in 
sicer smo delali veliko več 
komercialnih komadov za ši
roko potrošnjo, kar pa zah
teva znatno več delovne sile.

Posebno skrb pa bo potreb
no posvetiti pridobivanju 
novih sodelavcev, ker načrtu
jemo, da bomo dobili barval- 
ne aparate in žigre. Takih 
ljudi sedaj v obratu ni in bi 
morali že sedaj pridobiti no
ve sodelavce, jih  v drugih to
varnah usposobiti, da bi lah
ko takoj prevzeli delo na no
vih barvalnih strojih.

Drug problem pa se bo  v 
kratkem pojavil, in sicer za
to, ker gre veliko starejših 
sodelavcev kmalu v pokoj, in 
to v glavnem iz vodstvenih 
delovnih mest.

Storilnost
Z letnim planom je  bilo 

predvideno, da moramo v 246 
dneh narediti 16,022.000 m2 
tkanin ali 65.130 m2 na dan. 
Do 30. septembra 1976 smo 
naredili 12,480.307,94 m2 ah 
77,89 %, to pa pomeni, da smo 
letni plan presegli za 2,92 %.

Proizvodnost

Avgust September 9

1.372.891.32 mJ 1.755.959.50 m2 12.480.307.94 m2
124.02 % 122.54 % 77.89 %

Izkoriščanje

116.99 m2/h 114.86 m2/h 105.29 m2/h

po času 3.852 ur 5.534 ur 46.188 ur
po učinku 7.859 ur 9.726 ur 72.056 ur
nadure 24 ur 28 ur 287 ur

% izostankov
SKUPAJ: 25.66 % 8.83 % 17.96 %
Redni letni dopust 20.12 % 4.00 % 11.21 %
Boleznine 5.09 % 3.81 % 4.43 %
Opr. plač dzost. 0.05 % 0.42 % 025 %
Porodniški dopust — — 1.38 %
Študijski dopust 0.15% 0.09 % 0.25 %
Opravič. izostanek 0.20 % 0.19 % 0.30 %
Neopr. izostanek 0.05 % 0.13% 0.06%
Službeno potovanje — 0.19 % 0.05 %
Državlj. dolžnosti — — 0.03 %

Marjan Dolinar

Iz zbora
združenega dela

Na 15. seji so razpravljali 
in sklepali o  naslednjem: 

Poročilo o gospodarskih gi
banjih v občini Tržič za I. 
polletje 1976.

Uvodno obrazložitev je  po
dal predsednik izvršnega sve
ta SO Tržič tov. Logar, ki je  
med drugim opozoril na ne
primerljivost letošnjih podat
kov s podatki iz lanskega leta 
s tem, da pa je  možna pri
merjava s stanjem v ostalih 
občinah na Gorenjskem, ob

kateri lahko ugotavljamo do
kaj ugodno sliko tržiškega 
gospodarstva.

Zaradi različnih ukrepov 
ekonomske politike (prehod 
iz fakturirane na plačano re
alizacijo kot najpomembnej
ši vzrok) nekatere organizaci
je  združenega dela in TOZD 
v polletju izkazujejo izgubo. 
Poudaril je, da poročilo ni 
realen prikaz stanja in 
izrazil upanje, da bo jasnej
šo sliko prikazalo poročilo

ob zaključku leta (tudi v 
Bombažni predilnici in tkal
nici Tržič, kjer položaj ni le 
odraz prehodnih težav v ob
računskem sistemu).

Tov. Šarabon Marjan je  os
vetlil dejansko stanje v BPT. 
Poudaril je, da so pri gospo
darjenju dosledno upoštevali 
načela resolucije o  družbeno 
ekonomskem razvoju in med- 
panožnih sporazumov. Oseb
ne dohodke so povečali le v 
okviru možnosti in so tako 
zaradi neugodnega položaja 
tekstilne industrije v tržiški 
občini ostali na repu.

V skladu z resolucijo je  bil 
močno povečan tudi izvoz, 
celo več kot je  bilo potreb
no. Ker pa tekstilni izdelek 
nima prave cene, so z izvo
zom pravzaprav ustvarjali 
izgubo (pol milijarde starih 
dinarjev na račun 80 odstot
nega povečanega izvoza).

Poudaril pa je, da se stanje 
v podjetju  že izboljšuje in 
da polletni rezultat ni realen 
prikaz, saj ne zajema celega 
obračunskega obdobja (dina
mika prodaje ni skozi vse le
to enaka).

Zato je  bilo poročilo, zah
tevano od izvršnega sveta, o 
šest mesečnem poslovanju 
posredovano le izvršnemu 
svetu, zborom skupščine ob
čine Tržič pa bo dano devet 
mesečno poročilo o  gospo
darjenju s primerjavo z OZD 
v .tekstilni panogi Slovenije 
in Jugoslavije, ki bo vseka
kor prikazalo realnejše sta
nje v podjetju, kot poročilo 
za 6 mesecev.

Cilji tekstilne industrije so 
jasni in razumljivo je, da bo 
treba vlagati sredstva v no
ve investicije glede na to, da 
je  postopna sprememba teh
nologije in preusmeritve na 
proizvode, ki jih tržišče po
trebuje, nujna.

Na speoifični problem v 
BPT, ki ga ima podjetje z 
ukinjanjem nočnega dela 
žensk, je  opozoril tov. Rudi 
Ahačič — predsednik delega
cije BPT. Ta prehod je  vezan 
na ogromne stroške, pri tem 
pa ostajajo osamljeni, saj 
jim  ne uspe pridobiti nika
kršnih kreditov.

Tov. Jurjevčiču, delegatu 
zveznega zbora skupščine 
SFRJ in istočasno delegatu 
ZZD BPT, ,se zdi zanimiv po
datek, da je  poprečni oseb
ni dohodek na zaposlenega 
v Tržiču narastel v I. pollet
ju  za 17,4 %, v BPT pa raču
najo na povečanje do konca 
leta le za 5,1 %. Zato meni, 
da bi bilo umestno ugotoviti 
na račun česa so v tržiških 
OZD oziroma TOZD poveče
vali osebne dohodke.

Delegati OZD BPT so po
udarili, da so se v podjetju 
obnašali kar se da stabiliza
cijsko in v skladu z resoluci
jo , vendar pa so se bili vča
sih zaradi zunanjih faktor
jev prisiljeni obnašati v na
sprotju z resolucijo, pred
vsem na področju  osebnih 
dohodkov, M jih  zaostanek 
za ostalimi sili k zviševanju.

Bombažna predilnica in 
tkalnica Tržič je  zaradi spo
štovanja določil resoluoije in 
gospodarjenja v smislu sta
bilizacijskih ukrepov zašla v 
težave, p o  drugi strani pa 
mimo resolucije postopajo 
celo organizacije, ki so v pr

vi vrsti dolžne delovati v 
skladu z dogovarjenimi smer
nicami, oziroma tiste, ki jim 
potem izgubo krije solidarno 
vsa družbena skupnost.

S stališči predsedstva OK 
SZDL Tržič je  zbor seznanil 
tov. Janez Piškur, sekretar 
OK ZKS Tržič in sicer:

— Vzpostaviti ije treba 
boljše (stalne) stike med go
spodarstvom in službami 
upravnega organa kot tudi 
izvršnim svetom Skupščine 
občine Tržič.

— Način posredovanja do
datne obrazložitve stanja v 
BPT Tržič, predsedstvo SZDL 
Tržič ne sprejema predvsem 
zato, ker posredovanje tako 
pomembnega gradiva na sa
mi seji ni sprejemljivo z vi
dika delegatskega načina in 
sestave skupščine občine. 
Predlaga, da se na sejo v ta
kih primerih pokliče odgo
vorne delavce, da podajo ob
razložitev in stališča samo
upravnih organov.

— Predsedstvo postavlja 
vprašanje, kako se sprejeti 
stabilizacijski ukrepi odraža
jo  v polletnem obračunu in 
kakna so predvidevanja za 
leto 1976 v celoti.

— Predsedstvo odločno vz
traja na uresničevanju sta
lišč in sklepov OK SZDL in 
Zborov SO v mesecu febru
arju, na osnovi razprave o 
uresničevanju delegatskega 
sistema v občini.

•— Pripombe delegacije to
varne obutve Peko Tržič na 
poročilo o gospodarskih g ir  

banjih je  podala njihova de
legatka s poudarkom, da na
nje žele pismene odgovore in 
to:

— Povečanje amortizacije 
za 55 % predstavlja pozitiven 
proces za gospodarstvo, saj 
je  bila amortizacija v zad
njih letih glede na nerealno 
vrednost osnovnih sredstev 
absolutno prenizka.

— Indeks porasta čistih 
sredstev za osebne dohodke 
v občini Tržič, ki je  130, de
jansko izstopa iz dogovorje
nih meril. Vedeti pa je  treba, 
da so med sredstva za OD 
prešle tudi nekatere dajatve, 
ki so se doslej izkazovale 
med materialnimi stroški 
(kot regres za prehrano) in 
zato primerjava z letom 1975 
ni povsem realna.

— Vzporedno z rastjo 
osebnih dohodkov so porasli 
tudi prispevki iz osebnih do
hodkov. Dejansko pa, če upo
števamo vključitev regresov 
za prehrano med osebne do
hodke, od katerih se ne pla
čuje prispevkov, so porasli 
prispevki iz osebnih dohod
kov celo močneje kot čisti 
osebni dohodki.

Iz poročila ni razvidno, ka
ko so se trošila sredstva iz 
prispevkov v posameznih sa
moupravnih interesnih skup
nostih. Ta pregled bi bil za
nimiv posebno še zaradi te
ga, ker so se formirala iznad 
dogovorjenih meril.

— Delegacija meni, da je 
treba opozoriti na nesoraz
merno povišanje prispevkov 
in članarin (indeks 241) in 
bančnih provizij (indeks 148), 
kar predstavlja na emd strani 
nenačrtno potrošnjo, na dru

gi strani pa nenormalno pre
livanje dohodka.

— Poročila navaja rast za
poslenosti, v industriji 0,5 %, 
v negospodarstvu 4,2 %. Ker 
je to splošen pojav, bi bilo 
treba opozoriti vselej in pov
sod na padanje družbene 
produktivnosti, ki jo  namreč 1 
taki procesi nujno povzroča
jo-

— Neto osebni dohodki so 
se na zaposlenega (po poro
čilu) povišali v prvem pollet
ju za 17,4 %. Delegacijo zani
ma podatek, koliko so se po
višali neto OD v gospodar
stvu in koliko v negospodar
stvu.

— V poročilu navedene do
sežene stopnje akumulacije, 
ki so izračuanane na celotni 
dohodek, so sicer točne, ven
dar bi morali pripomniti, da 
glede na organizacijsko stru
kturo in na način ugotavlja
nja celotnega dohodka za 
OZD Peko niso primerljive 
z ostalimi delovnimi organi
zacijami v Tržiču. V celot
nem dohodku Peka je  na
mreč vsebovana tudi vsa in
terna realizacija med TOZD 
in je  celotni dohodek naj
manj dvojen, medtem ko je  
akumulacija stvarna in en
kratna.

Po razpravi je  bil sprejet 
naslednji sklep:

Potrdi se poročilo o  gospo
darskih gibanjih v občini Ti- 
žič za I. polletje 1976 z upo
števanjem dodatne obrazlo
žitve staitìja v Bombažni pre
dilnici in tkalnici Tržič, ki 
so ga podali delegati BPT na 
seji zbora ter stališči izvršne
ga sveta Skupščine občine 
Tržič in predsedstva OK 
SZDL Tržič.

Na tej seji je  bilo obravna
vano še:

— poročilo o izvršitvi pro
računa občine Tržič za osem 
mesecev 1976;

— odlok o spremembi od
loka o proračunu občine Tr
žič za leto 1976;

— predlog dogovora o te
meljih politike splošne pora
be v letih 1976—1980;

— poročilo o  uresničitvi 
programa gradenj in adapta
cij osnovnih šol in vrtcev v 
občini Tržič;

— kriteriji soudeležbe pri 
financiranju negospodarskih 
investiaij po krajevnih skup
nostih in družbenih sredstev 
TOZD;

— Predlog za izdajo garan
cije KS Jelendol in KS Pod
ljubelj;

— odlok o spremembi od
loka o  ugotovitvi vrednosti 
stanovanjskih hiš in stano
vanj;

— odlok o spremembi od
loka o potrditvi zazidalnega 
načrta B-3 Bistrica pri Trži
ču;

— Program dela zborov 
skupščine občine Tržič za čas 
od 1. 9., do 31. 12. 1976.

Zaradi obsežnosti gradiva 
bom o navedeno tematiko in 
sklepe sprejete v zvezi z n jo 
objavili v naslednji številki 
našega glasila.

L. N.



Kako smo informirani?
Odgovoriti na to vprašanje nikakor ni lahko, saj enostavnega 
odgovora, ki bi bil realen in utemeljen ni mogoče dati brez 
predhodnega analiziranja informativne dejavnosti. Vsi vemo, 
da je pravočasno, vsebinsko razumljivo in točno informiranje 
ustavna pravica slehernega zaposlenega v OZD, vemo pa tudi, 
da je  ustrezno obveščanje in obveščenost eden temeljnih po
gojev uresničevanja in razvoja naše samoupravne socialistične 
ureditve. Komunikacije so bistveni del delovnega procesa, 
samoupravnih odnosov in predvsem samoupravnega odloča
nja ter element, ki om ogoča kontrolo in realizacijo odgovor
nosti v družbi.

Naš samoupravni sistem, ki 
temelji na delegatskih raz
merjih, je  vlogo obveščanja 
delavcev in samoupravi) aloev 
še bolj okrepil, saj je  jasno, 
da je  bistveni del samouprav
nega odločanja prav obvešča
nje in obveščenost. Delovni 
človek mora razpolagati z in
formacijami o svojem polo
žaju v TOZD, o njenem go
spodarjenju, o  glavnih raz
merjih delitve dohodka in 
ostalih za odločanje pomemb
nih vprašanjih. O tem, kakš
no obveščanje pravzaprav po
trebujemo, je  v časopisu 
»Delo« opisal Boris Kutin, ki 
med drugim pravi: podatki in 
informacije, ki jih  je  do vče
raj dobival ozek krog vodil
nih in še kdo izmed strokov
njakov odvisno od  dela, ki 
ga je  opravljal, m orajo po
stati dostopni vsakemu članu 
kolektiva, tako, da bi ti ljudje 
res lahko samoupravljali, to
rej najprej sprejeli odločitve, 
potem pa jih  tudi uresničili. 
Seveda ne gre pri tem za to, 
da bi vsi imeli vse in enake 
informacije, razen najpo
membnejših, to je  tistih, ki 
so povezane z vprašanji, ki 
se nanašajo na ravzoj, plani
ranje in delitev. Pri tem ne 
smemo prezreti dejstva, da 
gre tudi za selekcijo informa
cij, za to, da vsak dobi spe
cifične podatke, pomembne 
za njegovo upravljalsko pro- 
izvajalsko, oziroma vodstveno 
funkcijo.

In kako je tovrstna proble
matika urejena pri nas?

Brez posebnega obotavlja
nja lahko dober poznavalec 
informiranja v delavnih orga
nizacijah ugotovi, da na tem 
področju precej zaostaja
mo, predvsem v primerjavi 
z naglim razvojem kvalite
te samoupravnega odločanja. 
Verjetno se bo našel kdo, ki 
bo dejal, da smo dobro obve
ščeni, saj imamo svoje inter
no glasilo ter (občasne) dnev
ne informacije. Res je, da 
imamo ti dve obliki obvešča
nja, vendar ne gre toliko za 
pogostost in način kot za 
samo kvaliteto in vsebino in
formiranja. Če pogledamo le
tošnje številke našega inter
nega glasila (tudi lanske niso 
bistveno drugačne) in samo 
bežno pregledamo vsebino, 
lahko ugotovimo, da so v 
njem nekatere stalne rubrike 
za katere v zadnjem času že 
zmanjkuje aktualne tematike, 
sledijo sestavki o  problemati
ki proizvodnje, ter tu pa tam 
kak članek o  delu družbeno
političnih organizaoij ter še 
kaj, kar je  vezano na trenut
na dogajanja v podjetju. O 
samem poslovanju podjetja 
v letošnjem letu, do meseca 
oktobra nismo zapisali niče
sar, čeprav vemo, da bi bila 
prava informacija o  poslova
nju in težavah pa tudi o

uspehih potrebna in bi mora
la o  tem obveščati zaposlene 
vsak mesec posebej in ne 
samo ob periodičnih obraču
nih (žal pa letos še tega ni 
bilo). Uredniški odbor in iz
dajateljski svet sta si prizade
vala, da bi šla inform acija o  
poslovanju v interno glasilo 
že pred petimi ali šestimi 
meseci, toda brez uspeha. 
Tudi v dnevnih informacijah 
ni bilo prispevka o poslova
nju, razen realizaoije, ki pa 
tudi ni razumljiva vsem de
lavcem. Pregled letos objav
ljenih člankov v »Tekstilcu« 
kaže tudi na to, da so priob
čene le tiste inform acije, do 
katerih je možen pristop. Tu 
gre predvsem za dejavnost 
DITT in gasilskega društva 
ter za razna športna sreča
nja. Seveda pa je  v vseh pri
merih članek le neke vrste 
zapisnik ali poročilo o doga
janju v preteklosti. Nikdar 
do sedaj nismo pisali o  pred
videnih dogajanjih, čeprav je 
šlo za pomembne zadeve, niti 
nismo pri zahtevnih akcijah 
ali važnejših odločitvah pred
hodno obvestili člane delov
nega kolektiva o  tem, temveč 
smo mesec dni p o  končani za
devi pisali: Dne . . . .  je  bil 

, na katerem . .. itd.
Tudi na področju samo

upravljanja oz. obveščanja 
delegatov preko glasila smo- 
naredili bore malo. Objavljali 
nismo niti važnejših sklepov, 
kaj šele gradiva za posamez
ne seje, čepr av bi bilo to 
glede na zahteve tiskarne v 
zvezi z redakcijo člankov to 
otežkočeno, če že ne celo 
onemogočeno.

V takih primerih bi se lah
ko poslužili dnevnih informa
cij, kjer bi lahko na skrajšan 
in razumljiv način informira
li delavce o  vsebini razprav 
na posameznih sejah samo
upravnih organov in s tem 
omogočili delegatom boljše in 
uspešnejše komuniciranje s 
svojo delovno sredino, kar bi 
imelo za posledice tudi lažje 
oblikovanje stališč.

Vendar pa si pri teh stva
reh ne delamo »nepotrebnih« 
skrbi, saj mnogi smatrajo, da 
to ni najbolj nujno. Vse pre
več je  še zakoreninjeno staro 
gledanje na področje informi
ranja oz. obveščanja delavca, 
predvsem s strani tistih, ki 
informacije im ajo in hi jih 
morali posredovati kolektivu. 
Naši vodilni delavci se kot 
vse kaže, enostavno ne zave
dajo, da je  njihova dolžnost 
tudi posredovanje ustreznih 
informacij celotnemu delav
nemu kolektivu, kar po drugi 
strani pomeni to, da lahko s 
svojimi informacijami prispe
vajo pomemben delež k sa
moupravnim odločitvam. V 
nasprotnem primeru, ko 
ustreznih informacij ne po

sredujejo naprej, temveč jih 
zadržijo zase pa lahko brez 
obotavljanja rečemo, da zavi
rajo delovanje samoupravne
ga mehanizma in s tem celot
nega delegatskega sistema, na 
katerem temelji naša samo
upravna socialistična stvar
nost. Kaj to pomeni, verjetno 
ni treba posebej razlagati, 
vendar bo v primeru nadalje
vanja takega stanja v odnosu 
vodilnih do informiranja, 
nujno potrebno obvestiti višje 
forume na nivoju občine in 
republike, ki bodo temu pri
m em o ustrezno in učinkovito 
ukrepali. Težko si je zamisliti, 
kakšno bi bilo stanje obve
ščenosti v delovni organizaci
ji, če ne bi temu problemu 
posvetil toliko pozornosti 
glavni direktor tov. Lončar, 
ki v prvi vrsti sam posreduje

STANOVANJSKA
PROBLEMATIKA

(Nadaljevanje iz prejšnje št.)

Na predzadnjem zasedanju 
Zveznega zbora, je  bila v sre
dišču pozornosti stanovanj
ska problematika v SFRJ. O 
tem smo že pisali, v našem 
glasilu, zato želim v tem na
daljevanju informirati bral
ce o poteku razprav in za
ključkih te problematike.

Stanovanjska gradnja od
leta 1960 do leta 1974
Po podatkih v analizi smo 

od leta 1960 do leta 1965 zgra
dili približno 594.000 stano
vanj. Visako lato smo popreč
no zgradili 118.793, od tega 
43.807 v družbenem in 74.986 
v zasebnem sektorju. Od le
ta 1966 do leta 1970 smo za
znamovali hitro rast stano
vanjske gradnje v zasebnem 
sektorju. Zgradili smo 634.500 
stanovanj na leto poprečno 
126.900 ,od teg asamo 44.700 v 
družbenem sektorju. Poveča
nje poprečne ,površine zgra
jenih stanovanj je  vpli
valo na to, da se je  pove
čala tudi poprečna stanovanj
ska površina. Na osebo od
10,8 m2 v letu 1965 na 11,9 v 
letu 1970.

Od leta 1960 do leta 1974 
smo dokončali skupaj 
1.808.139 stanovanj, od leta v 
mestih 367.648, v vaseh pa 
266.852. Skupno število do
končanih stanovanj se je  m o
čno povečalo tudi od leta 
1965 do leta 1970, in to še po
sebej v zasebnem sektorju.

Ugoden razvoj stanovanj
ske gradnje v  tem obdobju 
je  nekoliko zmanjšal stano
vanjski primankljaj. Tako se 
je  število stanovanj na 1.000 
prebivalcev povečalo od 240 
na 246.

Od leta 1971 do leta 1974 je 
bilo zgrajenih 539.504 stano
vanj. Število zgrajenih stano
vanj v štirih načrtnih letih 
ali 70,1 odstotka načrtovane
ga števila ni spodbudno, saj 
je precej pod predvideno di
namiko. Takšno zaostajanje 
v stanovanjski gradnji, ko se 
hkrati gibljejo vlaganja nad 
načrtovanimi okviri, pojas
njujejo predvsem z zelo viso
ko rastjo cen stanovanj in z

skoraj vse informacije, poleg 
tega pa spodbuja ostale stro
kovne sodelavce k obveščanju 
delavcev. Priznanje na tem 
področju gre tudi družbeno
političnim organizacijam, ki 
skrbijo, da so posredovane 
pravočasno vse pomembnejše 
informacije iz njihovega dela. 
Skratka, le iz teh dveh stra
ni dobivamo informacije o  
važnejših dogajanjih v OZD, 
kar pa je  odločno premalo za 
dobro in predvsem nemoteno 
samoupravljanje. Težko je 
reči, kdo naj bo tisti, ki bo 
pokrenil akcijo za izboljšanje 
situacije na tem področju, 
vendar nekdo bo to moral 
biti, saj je  trenutno stanje 
tako, da zahteva takojšen pri
stop k reševanju te, za samo
upravno odločanje tako po
membne dejavnosti. Imamo

izboljšanjem kvalitete novih 
stanovanj.

Leta 1974 je  bilo zgrajeno 
približno 145.000 stanovanj. 
Tako bi skupaj s pričakova
no gradnjo prav toliko sta
novanj v letu 1975 znašalo za 
vse načrtno obdobje 684.504 
stanovanj, s čimer bi načrt 
dosegli 88,9 odstotno. Stano
vanjska površina na osebo 
bi se povečala na približno
13,2 m2, število zgrajenih sta
novanj na 1.000 prebivalcev 
pa približno 6,9 m2.

Z doseženo dinamiko grad
nje stanovanj ni mogoče do
seči poglavitnih postavk re
solucije desetega kongresa o 
nalogah Zveze komunistov 
Jugoslavije v razvoju družbe
noekonomskih odnosov na 
stanovanjskem področju in v 
stanovanjski politiki, vpraša
nje pa je  tudi, ali bo  mogo
če zgraditi 2,5 milijona sta
novanj od leta 1976 do leta 
1985, kot je  to zapisano v 
temeljih skupne politike dol
goročnega razvoja Jugoslavi
je  do leta 1985.

Standard stanovanj
Podatki o stanovanjskem 

skladu leta 1971 o številu pre
bivalcev in o opremljenosti 
stanovanj kažejo, da je  v 
SAP Kosovu, SR Makedoniji 
in SR Bosni in Hercegovini 
zelo nizek standard stano
vanj, zato bi morali v zvezi 
z ukrepi za pospešitev gospo
darskega razvoja teh krajev 
posebej upoštevati težavne 
stanovanjske razmere.

Po podatkih iz popisa leta 
1971 je  znašalo število gospo
dinjstev, ki niso imela stano
vanja ali so stanovala v sla
bih razmerah 507.500 od  te
ga v mestih 346.000 in na vasi 
160.900.

Podatki iz popisa tudi ka
žejo velike razlike v stano
vanjskih razmerah posamez
nih kategorij gospodinjstev. 
Tako bi bila poprečna povr
šina stanovanja 59,6 m2, v ka
terih je  živelo 4,1 prebival
stva v eni sobi pa 2,1, med
tem ko je  znašala poprečna 
površina stanovanja na pre
bivalca 12,2 m2. Veliko števi
lo prebivalstva in gospodinj
stev pa je  imelo stanovanj-

svoje glasilo, imamo dnevne 
informacije, imamo delavce, 
ki na tem področju delajo, 
manjka nam samo izvor in
formacij, ta pa je  pri tistih 
sodelavcih, ki opravljajo v 
OZD najpomebnejša dela. Ta
ko kot se zavedajo svojih vsa
kodnevnih delovnih dolžnosti, 
bi se morali zavedati tudi od
govornosti obveščanju zapo
slenih, kar je  po zakonskih 
predpisih tudi del njihovih 
obveznosti na delovnem me
stu. Ko bo prišlo do tega, da 
bodo določeni posamezniki 
spoznali, da je  njihova dolž
nost med drugim tudi obve
ščanje, in s tem zagotovitev 
javnosti dela v OZD, potem 
bo postal vsak naš delavec in 
samoupravljalec resnično to, 
kar mu je zagotovljeno z 
ustavo. Janez Furlan

ske razmere občutno pod 
tem poprečjem. Tako je  npr. 
v letu 1971 kar 621.000 stano
vanj, v katerih je  prišlo po
prečno na eno osebo 6 m2 sta
novanjske površine oz. 20 od
stotkov vsega tega prebival
stva je  živelo v takšnih sta
novanjskih razmerah. Ce pri
štejemo k temu število oseb, 
ki uživajo 8 m2 stanovanjske 
površine, se ta odstotek 
povzpne na 36 odstotkov vse
ga prebivalstva v državi. Po 
drugi strani uživa 10,5 od
stotka prebivalstva več kot 
20 m2 stanovanjske površine 
na osebo.

Stanovanjske razmere v 
mestih so nekoliko ugodnej
še, ker uživa četrtina prebi
valstva do 8 m2 stanovanjske 
površine na osebo, 14,2 od
stotka pa več kot 20 m2. Pri 
obdelavi podatkov za 151 
mest je  bilo ugotovljeno, da 
imajo gospodinjstva delavcev 
v celoti precej slabše stano
vanjske razmere od  drugih 
kategorij.

Stanarine m orajo določiti
-amoupravne interesne
.kupnosti
Z dogovorjeno politiko cen 

v letu 1974 je  bilo omogoče
no, da se stanarine v letu 
1974 povečajo za 10 odstot
kov, vendar takšno zvišanje 
ni bilo dovolj. Kljub temu pa 
v nekaterih mestih niso izk«- 
ristili te možnosti. Zvišanje 
stanarin v letu 1975 ni bistve
no vplivalo na pogoje vzdr
ževanja in reprodukcijo sta
novanjskega sklada, ker so 
zaradi drugega blaga in sto
ritev ostala ta razmerja ena
ka.

Tudi gibanja nivoja stana
rin ibi morali uskladiti s po
litiko cen v celoti in  s stabi
lizacijo gospodarstva, vendar 
je  zelo težko s poprečji za 
državo v celoti usmerjati to 
problematiko, zlasti ker so v 
občinah že začeli funkcionira
ti samoupravne interesne 
stanovanjske skupnosti, v 
okviru katerih je  mogoče 
naj Objektivneje določati po
trebe, pogoje in način pove
čanja stanarin.

(Nadaljevanje na 4. strani)

Iz Zveznega zbora
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Neurejeni problemi
Ceprarv smo v dosedanjem 

obdobju  stanovanjske grad
nje dosegli pomembne uspe
he, imamo še veliko nereše
nih problemov na področju 
stanovanjske gradnje.

Na dejstvo, da nismo izpol
nili srednjeročnega načrta 
stanovanjske gradnje od leta 
1971 do leta 1975, je  vplivala 
predvsem nezadostna koordi
nacijska služba v stanovanj
ski gradnji, nepravočasna za
gotovitev urbanistične doku
mentacije in ureditve grad
benih zemljišč, pomanjkanje 
nekaterega gradbenega mate
riala in nezadostno organizi
rana gradbena operativa, kar 
je  povzročilo nizko produk
tivnost dela na tem področ
ju.

Politika cen komunalnih
storitev in  financiranje na 
tem področju, pa tudi nagla 
urbanizacija v minulem ob
dobju so pripomogli, da je 
razvoj te dejavnosti zaosta
jal za rastjo stanovanjske 
gradnje. Največ stanovanj
skih problemov je  v mestih 
in industrijskih središčih, 
proces urbanizacije pa se še 
nadaljuje, kar bo  še bolj za
ostrilo sedanije probleme.

Naj večja pomanjkljivost na 
področju  stanovanjske grad
nje je  vsekakor slaba učin
kovitost gradnje, ki se slab
ša iz leta v leto. Tako smo 
na primer v letu 1974 gradili 
stanovanje malo dlje kot dve 
leti, leta 1975 pa že 2,7 leta.

Ukrepi za izboljšanje stanja
na področju stanovanjske
gradnje
Po temeljih skupne politike 

dolgoročnega ravzoja Jugo
slavije do leta 1985 bi mora
li v prihodnjem desetletju re
šiti najhujše stanovanjske 
probleme tako, da bi gradili
2,5 milijona stanovanj od  le
ta 1971 do leta 1985. Samo v 
letu 1976 je  predvidena gra
ditev približno 820.000 stano
vanj ob rasti vlaganj 8 od
stotkov na leto in povečanju 
stanovanjske površine 13,6 m* 
na prebivalca v letu 1975 na 
15 m 2 v letu 1980.

Pogoj za trajen proces ra
cionalizacije stanovanjske 
gradnje iso koncentracija 
gradnje, ekonomske serije in 
kontinuiteta gradnje. Ker ur
banistične rešitve bistveno 
vplivajo na stroške gradnje 
stanovanj je  nujno, da bolj 
kot funkcionalna in estetska 
upoštevamo ekonomska me
rila, predvsem pa potrebno 
gradnjo spremljajočih objek
tov — ambulant, trgovin, 
prometnih zvez itd.

Da bi povečali učinkovi
tost in gospodarnost stano
vanjske gradnje je  potrebno 
sodelovanje vseh udeležencev 
pri čemer bi morali ustvari
ti možnosti za množično sta
novanjsko graditev na kom
pleksnih gradbiščih pri upo
rabi sodobnih tehnoloških 
postopkov. Izhodiščne teme
lje  za racionalizacijo stano
vanjske gradnje določajo 
družbeni dogovori, ki jih mo
rajo poleg ZIS, republiških 
in pokrajinskih svetov podpi
sati socialistična zveza, sindi

kat, Gospodarska zbornica 
Jugoslavije in stalna konfe
renca mest Jugoslavije. Ta 
dogovor pa postavlja za po
goj tudi sodelovanje vseh pri
stojnih in zainteresiranih de
javnikov v tej realizaciji. 
Eden pomembnejših ukrepov 
se nanaša na spreminjanje 
dosedanjega sistema delitve 
stanovanj. Začeli naj bi na
mreč odločno družbeno akci
jo, da bi v vseh organizaci
jah združenega dela določili 
natančne pogoje za pridobi
tev stanovanja, pri čemer bi 
moral biti socialni položaj 
delavcev najpomembnejše 
merilo za določitev pri reše
vanju stanovanjskih vpra
šanj.

Pomembno je  tudi, da bo
Zvezni izvršni svet s svojimi 
ukrepi zagotovil, da bi s pro
izvodnjo, politiko uvoza in iz
voza ter ustrezno davčno po

litiko preprečil rebalans os
novnega gradbenega materi
ala, kar bi utegnilo ogroziti 
v načrtu predviden obseg 
družbene stanovanjske grad
nje.

Sklepi Zveznega izvršnega
sveta
Po obravnavi in sprejetju 

te analize je  Zvezni izvršni 
svet sprejel sklepe. Predvsem 
je priporočil izvršnim svetom 
republik in avtonomnih po
krajin, Zvezni konferenci 
SZDL, svetu Zveze sindikatov 
Jugoslavije, Gospodarski 
zbornici Jugoslavije in stalni 
konferenci mest Jugoslavije, 
naj v mejah svojih pristojno
sti in dejavnosti ustrezno 
ukrepajo za hitrejše reševa
nje perečih problemov na po
dročju stanovanjske gradnje 
in znižajo stroške gradnje 
stanovanj in skrbijo za vzdr
ževanje in boljše izkorišča
nje stanovanjskega sklada, 
racionalno in namensko izko
riščanje za stanovanjsko

gradnjo izločenih sredstev. 
Sklenil je  dati tudi pobudo 
za to, da bi na ravni federa
cije, republik in pokrajin 
proučili in predlagali rešitve 
za dolgoročno kreditiranje 
graditve in nakupa stanovanj 
in za gradnjo objektov ko
munalne infrastrukture.

Poleg tega je  Zvezni izvršni 
svet sklenil podpreti pobude 
za združevanje sredstev za 
gradnjo stanovanj. Sklenil je  
dati še pobudo za sklenitev 
medrepubliškega dogovora o 
enotnih temeljih politike sta
narin v Jugoslaviji, mehani
zmu njihovega usklajevanja 
s ceno gradnje in vzdrževa
nja stanovanjskega sklada, o 
enotnih temeljih za revalori
zacijo stanovanjskega sklada 
in za subvencioniranje stana
rin.

Sklenili so, naj zvezni se
kretariat za finance v sodelo
vanju z Zvezo sindikatov Ju
goslavije- stalno konferenco 
mest Jugoslavije, zveznim

komitejem za energetiko in 
industrijo in zveznim komi
tejem za zdravstvo dn social, 
no politiko prouči možnosti 
za večje angažiranje osebnih 
sredstev v stanovanjski grad
nji in da v zvezi s tem pred
laga ustrezne rešitve. Hkrati 
bo predlagal rešitve za om o
gočanje ugodnih pogojev za 
zamenjavo lastniških stano
vanj, za promet teh stano
vanj, kadar gre za rešitev 
stanovanjskih problemov. 
Končno je  Zvezni izvršni svet 
sklenil, naj zvezni sekretari
at za trg in cene, v sodelo
vanju z zveznim sekretari
atom za zunanjo trgovino, 
zveznim komitejem za ener
getiko in industrijo in Go
spodarsko zbornico Jugosla
vije Ukrene vse potrebno, da 
bd zagotovili materialno bi
lanco osnovnega gradbenega 
materiala, ki je  potreben za 
uresničitev v načrtu predvi
denega obsega stanovanjske 
gradnje.

T. Jurjevčič

Prevealivoi požarao-varaostai pregled v podjetju
Gasilci opravljamo v podjetju eno najbolj odgovornih nalog, 
to je preventivno in gasilsko službo. Zavedamo se, da nam je 
zaupano v varstvo veliko družbeno premoženje ,saj lahko 
povzroči en sam večji požar zelo hude posledice celotnemu 
kolektivu. Zato ne smemo biti brezbrižni do odgovornosti za 
požarno varnost, oziroma podcenjevati te službe. Nikakor pa 
se ne smemo samo zadovoljevati z ugotovitvami gasilske 
službe, ampak se morajo sklepi tudi realizirati.

Sklep upravnega odbora 
IGD je  bil, da se do tedna 
požarne varnosti izvrši pre
ventivno požarno varnostni 
pregled v podjetju. Komisija, 
ki so jo  sestavljali člani IGD 
in odgovorni iz posameznih 
delovnih enot, je  pregledala 
celotno podjetje. Večina po- 
mankLjivosti je  takega znača
ja, ‘ki se dajo takoj z manjši
mi finančnimi sredstvi odpra
viti.. Zapisniki so bili posre
dovani ustreznim strokovnim 
službam z namenom, da se 
odgovorno lotijo  odstranjeva
nja teh pomanjkljivosti. Na
men preventivnega pregleda 
je bil, da se stanje glede na 
požarno varnost popravi, kar 
pa bo gotovo vsem skupaj 
omogočilo varnejše delo.

5. 8. 1976 je  bil sestavljen 
zapisnik komisije, ki je  opra
vila preventivni ogled, v 
njem pa problem lesenega 
skladišča takole obdelala:

— leseno skladišče cevk dn 
preje je  najbolj kritična toč
ka z vidika požarne nevarno
sti na vsem obm očju delovne 
organizacije;

— pod skladiščem samim

se nahaja določeno število 
nerabnih avtogum, tj. lahko 
gorlijvega materiala, ki ga je 
zato nujno potrebno odstrani
ti;

— pod skladiščem je  tudi 
precej nepotrebne navlake, 
ki povečuje požarno nevar
nost — med to tudi ročka 
vnetljive tekoče snovi;

— odpadli papir, ki je  bil 
na našo zahtevo odstranjen 
izpred skladišča, se sedaj od
laga v samo skladišče, s či-

naj b i brez vsake škode čim- 
prej odstranili;

— predlagamo, da se za iz
klop toka v skladišču name-

. . .  bi ne bilo prav, da bi bolj 
skrbeli za neoviran dostop in 
uporabnost hidranta...?

mer problema nismo rešili, 
temveč nevarnost še poveča
li. Provizorični nadstrešek 
med oplemenitilnico in skla
diščem ni primeren za spra
vilo prešanega papirja in od
padkov bombaža;

— sam nadstrešek bi bilo 
potrebno po možnosti čim- 
preje podreti, ker predstavlja 
zelo lahek prenos ognja iz 
enega na drugi objekt;

— v skladišču se nahaja 
večja količina nepotrebnih 
pred Eniških loncev, katere

sti ustrezno stikalo na lažje 
dostopnem mestu;

— glede na požarno nevarni 
značaj objekta želimo, da v 
bližini objekta ne odstavlja
mo preprečili morebitno več- 
nobanih vozil, še zlasti ne za 
daljši čas, posebno pa takrat, 
ko delovna organizacija dalj 
časa ne obratuje. S tem bo 
mo preprečili morebitno več
jo  škodo, istočasno pa om o
gočili nemoten dostop v slu
čaju potrebe.



Pred referendumom zn nov snmoprispevek
Na zadnji seji vseh treh 

zborov občinske skupščine je  
bilo med točkami obširnega 
dnevnega reda tudi poročilo 
o  zbranih in porabljenih sred
stvih iz dveh dosedanjih sa
moprispevkov, ki smo jih 
plačevali iz osebnih dohodkov 
v zadnjih osmih letih. Sred
stva obeh samoprispevkov, ki 
so bila namenjena za grad
njo osnovnih šol in vrtcev v 
Bistrici in Križah, so bila po 
podatkih iz poročila za te na
mene tudi uporabljena, osta
nek sredstev, ki je  bil prvot
no namenjen adaptaciji šole 
heroja Bračiča oz. dograditve 
nekaj šolskih prostorov v OŠ 
heroja Grajzerja pa ni še po
rabljen, ker je  iz objektivnih 
razlogov izpadla adaptacija. 
Predlagatelj poročila je  zbo
rom predlagal, naj se del teh 
sredstev uporabi za preuredi
tev stare Bračičeve šole za 
potrebe interesnih skupnosti, 
kulture s knjižnico in radio 
Tržič, drugi del sredstev pa 
naj bi se v obliki kredita na
menil za pripravo referendu
ma za nov samoprispevek za 
obdobje od 19"7. do 1981. leta.

Priprave na referendum, ki 
tečejo že dalj časa, so sedaj 
najbolj temeljite, izdelani pa 
sta že dve varianti za samo
prispevek.

Po prvem predlogu naj bi 
zaposleni prispevali 1,5 % od 
neto osebnega dohodka, te
meljne organizacije 2 % od 
neto osebnega dohodka, 
kmetje 6 % od  katastrskega 
dohodka, obrtniki 3 %  od 
davčne osnove in upokojenci
1,5 % od višine pokojnine. Po 
tem predlogu b i v petih letih 
Zbrali v naši občini 52 m ilijo
nov din.

Drugi predlog je  v bistvu 
enak prvemu, le da je  prispe
vek temeljnih organizacij za 
pol odstotka nižji, s tem da 
bi bilo v petih letih zbrano 
5 milijonov din manj sred
stev kot po prvem predlogu, 
kar bi imelo za posledico te
mu primerno okrnitev pro
grama.

Sredstva zbrana s samopri
spevkom bodo namenjena za 
skupne potrebe občanov, in 
sicer je  predvideno: gradnja 
doma starostnikov, gradnja 
šolskih prostorov za dvoletno 
usmerjeno izobraževanje (dvo
letna enotna srednja šola), 
gradnja športnih in kulturnih 
objektov ter za komunalne 
naprave po krajevnih skupno
stih. Ce pogledamo kakšne so 
potrebe po navedenih objek
tih, vidimo, da so zadeve res 
nujne. Starejši občani, ki so 
ostali sami, preživljajo jesen 
svojega življenja po raznih 
domovih širom Slovenije, da
leč proč od kraja, kjer so ži
veli in delali vse življenje, 
brez prepotrebnih stikov z 
nekdanjimi sodelavci, sosedi, 
znanci in prijatelji. Z novim 
domom za ostarele občane bo 
dana možnost, da bodo vsi 
Tržičand preživljali svoja sta
ra leta v domačem okolju.

Izgradnja šolskih prostorov 
za potrebe usmerjenega izo
braževanja je  glede na pred
videno šolsko reformo tudi 
nujna, posebno še, če imamo 
v vidu stroške šolanja izven 
kraja bivališča.

Z objekti in prostori za te
lesno kulturo in množično re
kreacijo in šport občanov 
smo na nezavidljivem nivoju. 
Gradnja tovrstnih objektov 
bo dala možnost športa in re
kreacije slehernemu občanu 
in delovnemu človeku, saj je  
to v današnjem tempu življe
nja nuja in pogoj za ohrani
tev zdravja in delovne spo
sobnosti. Predvideva se, da 
bi v ta namen v Tržiču zgra
dili sodobno športno dvora
no, umetno drsališče, atletski 
in nogometni stadion ter igri
šča za košarko, tenis, odooj- 
ko in rokomet. V načrtu je  
tudi obnovitev letnega kopa
lišča. Lokacija za večino teh 
objektov je  na sedanejm no
gometnem igrišču, stadion pa 
naj bi bil v naselju Bistrica. 
Še pred referendumom bodo 
izdelani idejni načrti s po
drobnejšo obrazložitvijo po
samezne investicije, tako da 
bodo občani Tržiča točno ve
d e l  za kaj se odloča z refe
rendumom. Za potrebe kra
jevnih skupnosti bo namenje
no 7 milijonov din, od tega 
naj bi šla polovica sredstev 
za dela v krajevnih skupno
stih, ki so širšega pomena, 
polovica pa za dela, od kate
rih bo imela koristi le dolo
čena krajevna skupnost.

S tem bodo odpadli tudi 
krajevni samoprispevki, razen 
v Lomu, kjer od  spomladi že 
plačujejo nov samoprispevek.

Delovni ljudje bodo glaso
vali na klasičnem referendu
mu, temeljne organizacije pa

Na konferenci 0 0  ZSMS 
BPT je  bilo izvoljeno novo 
vodstvo mladinske organiza
cije, o čemer smo poroča l v 
zadnji številki »Tekstilca«, da
nes pa vam predstavljamo 
predsednico koordinacijskega

sveta ZSMS in bodoče delo 
organizacije, ki bo  temeljilo 
na sprejetem programu aktiv, 
nosti za naslednje mandatno 
obdobje.

Lidija Fornazarič se je  po
končanem šolanju na Tekstil-

bodo sklenile tozadevni druž
beni dogovor. Akcija za raz
pis referenduma teče na vseh 
nivojih, pripravlja se propa
gandno gradivo z vsemi po
datki o dosedanjih dveh sa
moprispevkih dn objektih, 
zgrajenih iz teh sredstev, ter 
predlogom za nov samopri
spevek.

To je  bila le groba infor
macija, s katero smo želel 
bralce — člane naše delovne 
organiazoije — seznaniti z ak
cijo, ki je  v teku in ki te
melji na dejstvu, da je sa
moprispevek edini način za 
razrešitev nekaterih proble
mov, ki so prisotni na ob
m očju občine in katerih ni 
m o " * e  odložiti na kasnejši 
čas. L vsem tem je treba še 
omeniti, 'a  je  vedno več gla
sov v pria prvemu predlogu, 
po katerem se bo zbralo več 
sredstev, kar je zagotovlo za 
uspešno realizacijo začrtane
ga programa. Verjetno med 
nami ni nikogar, ki bi z ne
zaupanjem gledal na zastav
ljeno akcijo, saj sta oba do
sedanja samoprispevka v na
ši občini dokazala, da se sred. 
stva res trošijo le v tiste na
mene, za katere so bila zbra
na. Zato smo prepričani, da 
bo referendum uspel v korist 
vseh občanov kot celote in v 
korist vsakega posameznika. 
O vseh nadaljnjih informaci
jah v zvezi z referendumom 
bomo bralce sproti obveščal 
v dnevnih informacijah in v 
naslednji številki našega gla
sila. Janez Furlan

ni tehniški šoli — konfekcij
ska smer, zaposlila v naši 
OZD leta 1971. Že v času pri
pravniške dobe se je  vključi
la v delo družbenopolitičnih 
organizacij, saj je  kot tajnik 
delala v 0 0  sindikata konfek

cije. Tudi v delo mladih se je 
vključila takoj ob  prihodu v 
našo delovno . organizacijo. 
Prevzela je  blagajniške posle, 
ki jih je  opravljala do sep
tembrske volilno-programske 
konference, na kateri je  bila

izvoljena za predsednika ko
ordinacijskega sveta ZSMS.

»Prva naloga, pri kateri se 
bo potrebno temeljito zadrža
ti je  reorganizacija, ki bo te
kla vzporedno z organizira
nostjo po TOZD. Predvidena 
je  sledeča oblika organizira
nosti.

Za vsklajevanje dela na 
področju aktivnosti mladih 
bo skrbel koordinacijski svet, 
katerega bodo sestavljali 
predsedniki in sekretarji OO.

Vsaka 0 0  bo organizirana 
na isti način kot je  bila or
ganiziranost na nivoju podjet
ja  doslej, torej bo vsaka OO 
v TOZD volila predsednika, 
tajnika in blagajnika ter nad
zorni odbor«, je  dejala pred
sednica. ,

»Kako bo potekalo delo po 
komisijah?«

»Komisija za družbenoeko
nomske odnose si bo prizade
vala vključiti mlade v sistem 
samoupravljanja.

Pripraviti bo potrebno pred
loge mladih delavcev za vklju
čitev v samoupravne organe 
in se zavzemati za to, da pri
dejo na kandidatno listo, se
veda pa tudi za njihovo izvo
litev v te organe. Naša nalo
ga je, da pripravimo svoj sta
bilizacijski program, ki pa bo 
moral biti vsklajen z ostali
mi tovrstnimi programi v de
lovni organizaciji. Komisija 
se bo  morala povezati s samo
upravnimi organi in se s svo
jim i predlogi in mnenji ak
tivno vključiti v priprave sa
moupravnih aktov in sporazu
mov.

Naloga te komisije bo tu
di spodbujati mlade k inova
cijam, da ne bodo preveč pa
sivni pri svojem delu, vztra
jati pa bodo morali na tem, 
da bodo dobili za svoja nova- 
torska prizadevanja tudi pri
m em o nagrado.«

»Kakšno nalogo ste si mla
di zastavili na področju idej
nopolitičnega dela, na področ
ju  kulture, kadrovske politi
ke in informiranja?«

Za to delo je  formirana le 
ena komisija, katere področ
je  dela je  zelo obširno. Komi
sija bo morala sodelovati pri 
programiranju izobraževanja 
za vse družbeno-politične or
ganizacije. Zavzemati se bo 
morala, da se v programe izo
braževanja vnesejo želje mla
dih, za posamezne izobraže
valne oblike.

Ena najpomembnejših na
log te komisije bo usposablja
nje mladih sa sprejem v ZK. 
Potrebno bo spremljati delo 
posameznih mladincev, se z 
njimi razgovarjati o  spreje
mu v ZK. Seveda bo potreb
no tem kandidatom nuditi 
ustrezno predznanje s pod
ročja marxizma in samo
upravnega socializma.

Stalna naloga te komisije 
bo  tudi skrb za strokovno 
izobraževanje mladih, za pri
dobitev popolne osnovne šole, 
in ne nazadnje organiziranje 
proslav ob posameznih praz
nikih, organiziranje zabavnih 
večerov, izletov, kvizov ipd. 
Posebno pozornost bom o mo. 
rali posvetiti stalnemu sode
lovanju s sredstvi javnega ob
veščanja (TT, Dnevne infor
macije in Tangenta)«.

»Na kakšne načine namera
vate organiizratl športno živ
ljenje?«

»Ustanovili bom o tudi ko
misijo za šport in rekreacijo. 
Na vsa športna tekmovanja, 
na katera bom o vabljeni, bo
mo pošiljali svoje ekipe, ka
tere bo predhodno potrebno 
dobro pripraviti, tako da bo
do imele možnost dosegati 
vidne rezultate. Športna tek
movanja bom o organizirali 
tudi sami, na ta bom o vabili 
vse osnovne organizacije«.

»Naša občina zavzema teri
torij, ki je za splošno ljudsko 
obrambo strateškega pomena. 
Kako nameravate organizirati 
mlade za to področje vašega 
dela?«

»Naloga te komisije bo 
predvsem v usposabljanju in 
vključevanju mladih v komi
sije za LODS (Ljudski odpor 
in družbeno samozaščito). 
Evidentirati bo potrebno čim 
več mladih in se zavzemati, 
da bodo na seje tudi vablje
ni. Naloga te komisije bo tudi 
ta, da se bo čim več mladih 
udeleževalo raznih pohodov 
in delovnih akcij v občini in 
republiki, ki jih bo organizi
rala občinska konferenca.«

»Kakšen načrt za svoje de
lo si je  začrtala komisija za 
organiziranost in socialno po
litiko?«

»Pri tem bo moral sodelo
vati ves koordinacijski svet, 
ker so naloge, ki jih  bo po
trebno realizirati, skupnega 
pomena. To je  vključevanje 
mladine v osnovne organiza
cije, povezovanje z družbeno
političnimi organizacijami in 
seveda, kar je  najvažnejše 
mlade je  treba usposabljati 
za samo delo v osnovnih or
ganizacijah.

V te komisije je  iz vsake 
enote delegiran po en član, 
katerega naloga bo  izvrševati 
dane naloge skupaj s celot
nim predsedstvom posamez
nih osnovnih organizacij v 
TOZD.«

»Mnogo zahtevnih nalog ste 
si zastavili. Ali bo  možno rea
lizirati vse te obsežne načr
te, ki ste si jih začrtali?«

»Sam program dela je  res 
obširen, vendar upam, da ga 
bomo s skupnimi močmi in 
ob pomoči drugih družbeno
političnih organizacij uspeli 
realizirati. Upam, da bo prav 
delo po osnovnih organizaci
jah v TOZD steklo bolj načrt
no in da se bodo pokazali do
ločeni rezultati, saj sem pre
pričana, da je  delo v manjših 
skupinah bolj uspešno. Pred
pogoj za realizacijo tega ob
širnega programa je  velika 
organiziranost in aktivnost 
vseh mladih v naši delovni 
organizaciji, da se ne bi po
novilo stanje prejšnjih let, ko 
je  bil sprejet podoben pro
gram dela, a ga zaradi pre
majhne aktivnosti članov 
ZSMS ni bilo mogoče zado
voljivo realizirati.

Naj na koncu povem še to, 
kar se mi zdi najbolj nera
zumljivo, celo absurdno:

V našem kolektivu je  pre
cejšnje število mladih članov 
ZK, ki pa niso člani ZSMS. 
Prav ti bi s svojo aktivnost
jo  lahko največ prispevali k 
uspešnemu delu naše organi
zacije. Mislim, da bo tudi te
mu problemu potrebno po
svetiti večjo pozornost kot 
doslej, saj vemo, da je  prva 
naloga mladih komunistov, 
aktivno sodelovanje v ZSM 
Slovenije.« F. G.

Naš razgovor



Kako poteka vpisovanje 
posojila za ceste

Akcija vpisovanja posojila 
za ceste v naši OZD se po
časi približuje h koncu. Do
9. oktobra so delavci v BPT 
vpisali 1.362.900 din, kar je  
85,18 % od  predvidene vsote, 
število vpisnikov pa 1077 oz. 
91,43 %.

Poglejmo, kako so vpisovali 
posojilo delavci po posamez
nih TOZD in v skupnih služ
bah:

TOZD Predilnica: 81,03 % 
vpisnikov je  vplačalo 66,69 %

TOZD Tkalnica: 97,21 %
vpisnikov je  vplačalo 90,70 %

TOZD Oplemenitilnica: 100 
odstotkov vpisnikov je  vpla
čalo 105,22 %

TOZD Konfekcija: 88,64 % 
vpisnikov je  vplačalo 79,77 %

Skupne službe,
vzdrževalni obrati: 91,04 %

vpisnikov je  vplačalo 82,61 %
Uprava: 91,90 % vpisnikov 

je  vplačalo 90,87 %
Iz gornje tabele je  razvidno, 

da je  vpis posojila najbolje 
uspel v TOZD Oplemenitilni- 
ca, nekoliko slabše pa v 
TOZD Tkalnica, vendar je 
tudi tu število vpisnikov do
kaj visoko. Na tretjem mestu 
je  uprava, sledijo pa ji  vzdr- 
ževalno-energetski obrati. Naj. 
slabše sta se izkazali TOZD 
Konfekcija in TOZD Predil
nica.

Kakor lahko pohvalimo ti
ste TOZD, kjer je  posojilo 
najbolje uspelo in pa tiste 
odgovorne osebe, ki so bile 
zadolžene za izvedbo vpisova
nja posojila v TOZD, pa tega 
ne moremo storiti pri zadnjih 
dveh TOZD, še posebno pri 
TOZD Predilnica.

Obroki za posojilo za ceste 
so se pričeli odtegovati pri 
izplačilu OD za mesec sep
tember oziroma se bodo ta
krat kot so posamezniki na
vedli ob vpisu.

Potem, ko nas je  v nočnih 
urah od četrtka na petek dne
15. 10. 1976 presenetila mobi
lizacija naših fantov, ismo 18.
10. v jutranjih urah dobili tu
di v našo delovno organizaci
jo  ukaze, naj začnemo takoj 
z izvajanjem Ukrepov pri
pravljenosti, »ker sm o se 
znašli na ogroženem obm oč
ju«.

Akcija je  stekla, uro po 
prejemu ukaza sta se na 
skupni izredni seji že sestala 
odbor za ljudski odpor in 
družbeno samozaščito ter 
štab za civilno zaščito.

Razdelili smo si naloge ter 
razen dežurne službe odšli na 
svoja delovna mesta, kjer 
smo poleg rednih delovnih 
reševali tudi vojaške — ob-

Za vplačano posojilo bo 
Republiška skupnost za ceste 
izdala obveznice v apoenih 
po 100, 500, 1000 in 10.000 din. 
Izdane bodo v petih serijah, 
odvisno od tega, kdaj bo po
sojilo vplačano.

Republiška skupnost za ce
ste bo posojilo vrnila, ne 
glede na to, če je  bilo vpla
čano v enkratnem znesku ali 
v obrokih in ne glede na čas, 
v katerem je  bilo vplačano, 
v petih letnih anuitetah. Zato 
bo vsaka obveznica imela pet 

' kuponov za izplačilo anuitet. 
Prvi kupon bo moč vnovčiti 
po 1.7.1979, petega pa po 
1.7.1983. Vsak kupon bo za
staral pet let po tem, ko je 
zapadel v izplačilo.

Kupon za prvo anuiteto, ki 
zapade v izplačilo 1.7.1979 
zastara na primer 1.7.1984, 
kupon za zadnjo anuiteto, ki 
zapade v izplačilo 1.7.1983 pa 
zastara 1.7.1988.

Posojilo bo Republiška 
skupnost za ceste obrestovala 
po 10-odstotni obrestni meri. 
Na vsakem apoenu obveznice 
bo natisnjen tudi amortizacij
ski načrt obveznice, na vsa
kem od petih kuponov pa bo 
izračunana višina letne anui
tete, ki jo  bo m oč vnovčiti 
z vsakim od  kuponov.

V anuitete bodo vključene 
tudi obresti, ki se bodo obra
čunavale za nazaj. Zato bo ob 
vsaki od petih letnih anuitet 
izplačana petina glavnice, ki 
bo povečana za vmesne obre
sti in od tako povečane glav
nice bodo obračunane še 
10-odstotne redne obresti.

Socialistična republika Slo
venija je  prevzela obveznost, 
da bo imetnikom obveznic po
sojila za ceste izplačala vse 
obveznosti iz dospelih obvez
nic, če le-teh obveznosti ne bi 
plačala Republiška skupnost 
za ceste SR Slovenije.

B. B.

ramibne in proizvodne, pre
skrbovalne in socialne nalo
ge.

Dežurna služba je  skozi ves 
čas poteka vaje STORŽIČ-76 
prejemala od svojih nadreje
nih posebne naloge, ki smo 
jih člani štaba sproti reševali.

Ves čas smo bili v stalnem 
stiku z vsemi člani štaba, od
govornim službam smo izda
jali posebne delovne naloge, 
kakršne bodo morale v more. 
bitnih resničnih vojnih raz
merah tudi izvajati. Člani od
bora in štaba, ki so dobili 
konkretne zadolžitve, so pri
našali poročila o  opravlje
nem delu. Dežurna služba je 
poročala naprej, veljala so 
konspirativna razpoznavna 
znamenja, sporazumevan

smo se samo s pom očjo za 
to priložnost izdelanega si
stema signalov, oznak in ši
fer. Ob veliki zahtevnosti je 
bilo delo tudi zanimivo.

Nismo se še sestali, da bi 
izdelab oceno vaje, vendar 
kljub temu lahko ugotovimo:

VAJA JE BILA POTREB
NA! In ne samo ta! POTREB
NIH JE ŠE VEČ TAKIH 
VAJ! ZAKAJ?

— ker smo ugotovili, da še 
vedno nismo dovolj priprav
ljeni za morebiten resni pri
mer ukrepanja

— ker sm o ugotovili, da bi 
radi imeli enega in istega člo
veka na večdh mestih

— ker smo ugotovili, da 
nam je  potrebno še veliko 
praktičnih vaj

— manjka nam opreme
— nekatere načrte mora

m o še podrobneje razdelati
— z nailogami moramo po

sameznike temeljito seznani
ti že pred akcijo

Pri vsem našem nadaljnjem 
delu pa nas resnično vzpod
buja zelo resen pristop k de
lu. Obvezniki so se brez naj
manjšega obotavljanja ali za
mujanja odzivali na pozive.

Imeli smo odlične kurirje 
in obveznika tov. Miha, ki se 
je odzval pozivu pripravljen 
na izpolnjevanje ne samo 
enodnevne ampak tudi dol
gotrajne naloge. Imeli smo 
dobre sodelavce.

In še mnenje slučajnega so
govornika na ulici:

Pri tej vaji mi je  bilo naj
bolj všeč ito, da so občani 
sprejemali naloge povsem v 
miru, brez večjega nereda ali 
celo panike. To je  dokaz, da 
čutimo, da je  ljudski odpor 
in družbena samozaščita ve
dno bolj naša stvar in tako 
je  prav.

Iz BPT je  na tej vaji sode
lovalo precejšnje število za
poslenih. Nekatere od njih 
smo zaprosili za kratek raz
govor.

Franc Meglič, vodja meha
nične delavnice:

»Več ali manj moramo biti 
na takšne akcije pripravljeni 
vsi občani, še posebno voja
ški obvezniki. Tako sem tu
di pred to predvideno vajo 
pričakoval morebiten poziv 
za sodelovanje.

Prva m oja naloga je  bila, 
da sem vpoklicane spremljal 
iz Tržiča na zborno mesto. 
Zbiranje pozvanih je  kljub 
zgodnji uri v redu in disci
plinirano potekalo. Nadalje 
sem opravljal vlogo kurirja

in zopet prevzel spremstvo 
posameznikov, ki so zaradi 
odsotnosti z doma ali bolez
ni zbor zamudili.

Mnenja sem, da bi ob mo
rebitnem napadu sovražnika 
vsakdo še resneje in priza- 
devneje izpolnjeval zadane 
naloge.«

Rado Drobnič, podmojster 
apreture:

»Vedeli smo, da je  ta vaja 
izvedena zato, da bi se v nje
nem poteku ugotovile eventu- 
elne pomanjkljivosti in vrze
li, seveda z namenom, da se 
te napake odpravijo že v sa
mi vaji.

Poziv sem dobil v ponede
ljek, 18. oktobra, nekoliko 
pred 11. uro. Vodja civilne 
zaščite v naši OZD me je  ob
vestil, da bom opravljal dol
žnost kurirja med našim šta
bom civilne zaščite, vojnim 
odsekom in štabom teritori
alne obrambe.

V teku vaje nisem opazil 
nikakršne pomanjkljivosti, 
saj sem pošto lahko takoj 
oddal, zanjo počakal na pod

pis, za prejeti odgovor pa 
sem se moral tudi podpisati 
na za to določeno listo.«

Marjan Šarabon, direktor
tehničnega sektorja:

»S pripravijemostjo na va
jo  smo bili v celoti zadovolj
ni. Občani so vpoklic vzeli 
resno, saj ni bilo nobenega 
primera negodovanja. Imam 
občutek, da bi v slučaju res
ne potrebe stvari potekale 
podobno kot na vaji.

Vaja je  odkrila resne po
manjkljivosti glede organizi
ranega razporejanja občanov 
med našo OZD in krajevnimi 
skupnostmi. Mnogo ljudi je  
razporejenih v naše enote ci
vilne zaščite, obenem pa ima
jo  svoje dolžnosti tudi v kra
jevni skupnosti, kjer stanu
jejo .

Iz naše OZD je v akciji ne
posredno sodelovalo 43 de
lavcev, posredno pa je  bilo 
vključenih še 96.

Mi in »Storžič 76«
V trenutku, ko smo pisali te vrstice, so se naši fantje v red
nih enotah JLA še bojevali v sklopu vaje BLEGOŠ-76, mi pa 
smo pri svojem vsakdanjem delu včasih za trenutek zastali 
in se vprašali: Ali je bilo tisto naše ukrepanje, tisti naš po
stopek in tista naša odločitev. . .  Da še vedno imamo v mislih 
našo udeležbo na vaji STORžIC-76.

Razpoloženost sodelujočih 
na vaji pa tudi tistih, ki v 
vaji niso sodelovali, je  bila 
na višku, zato smo imeli ob
čutek, da bi bil vsakdo pri
pravljen sodelovati,če bi se 
za to le pokazala potreba.«

Janez Dornik, klepar v me
hanični delavnici:

»Že dalj časa sem vedel, da 
se pripravlja vaja, v kateri 
bom tudi sam sodeloval, za
to sem bil pripravljen.

Vpoklican sem bil v pone
deljek ob 13. uri. Na zborno 
mesto sem prišel z vso voja
ško opremo, ki jo  imam že 
dalj časa doma. Javil sem se 
v štabu teritorialne obrambe, 
kjer so me razporedih na 
mesto stražarja.

Poudariti moram, da je  ak
cija organizirano potekala, 
saj je  vsakdo točno opravljal 
samo tisto, za kar je bil za
dolžen.«

Franci Šarabon, vodja ener
getskih in klima naprav:

»Predhodno smo slutili, da 
bo akcija stekla prav sedaj, 
jesenii. Vedeli smo, da se ne 
smemo oddaljevati od doma.

Kurir mi je  izročil poziv 
ob 6. uri. Vsakdo je iz vabi
la ali na zbornem mestu spo
znal, kakšno vlogo bo oprav
ljal v tej akciji. Posamezna 
povelja so bila šifrirana (ko
dirana), tako da je  bila taj
nost podatkov zajamčena. 
Svojo dolžnost sem opravljal 
v štabu, kjer smo na sejah 
sprati določali, kdo bo  prev
zel določeno funkcijo in na 
kakšen način jo  bo moral 
opraviti.

Mnenja sem, da bi v voj
nem času akcija potekala še 
boljše. Kljub temu, da smo 
vsi vedeli, da je  to le vaja, 
smo se zavedali pomembnosti 
le-te, saj je  bila organiizrana 
zaradi preverjanja pripravlje
nosti občanov.

I. G. — F. G.



Gradnjo planinske koče na Dobrči
Pred časom je bilo že nekaj pisanega o gradnji planinske koče 
na Dobrči. Od takrat do danes se je že marsikaj novega zgo
dilo in ker je mnogo povpraševanja in zanimanja med člani 
kolektiva, je prav, da zvejo kaj več o doslej opravljenem delu, 
o sedanji situaciji in kako nameravamo delo nadaljevati.

rije, od koder ga je  bilo tre
ba deloma sproti prenesti, de
loma pa smo ga že takoj prvo 
nedeljo ročno prenesli v bliži
no gradnje. S tem je  bilo 
opravljeno ogrom no delo.

Gotovo so zanimiva finanč
na sredstva, namenjena iz
ključno za gradnjo nove koče 
na Dobrči, s katerimi razpo
laga gradbeni odbor. Zavaro
valnica nam je izplačala za 
pogorelo kočo 300.000 din. Na
biralna akcija prostovoljnih 
prispevkov je  znesla 27.000 
dinarjev. Planinska zveza Slo
venije nam je  prispevala iz 
sredstev po družbenem dogo
voru — na nivoju republike 
— za visokogorske postojan
ke 600.000 din. Iz sredstev go
spodarskih organizacij za fi
nanciranje negospodarskih in
vesticij pri SO Tržič pa smo 
do sedaj prejeli 100.000 din.

Kako pa v bodoče? Naš 
najlepši namen je  ta, da ko
čo  do zime spravimo pod 
streho, to je  da jo  postavimo 
in pokrijemo. Pred zimo bo 
potrebno uskladiščiti in zava
rovati ves material do po
mladi, ko bomo znova zavi
hali rokave, nadaljevali z de
li in jih tekom prihodnjega 
leta uspešno zaključili. Naša 
nadaljnja naloga pa je, da bo
mo zbrana sredstva po pame
ti, skrbno in gospodarsko 
vlagali v objekt, ki je  name
njen v prvi vrsti našemu de
lovnemu človeku. Kar največ 
dela moramo še vnaprej izve
sti s prostovoljnim delom, 
zato se priporočamo za še 
bolj množično odzivanje na 
prostovoljne delovne akcije, 
ki bodo vsako prosto soboto 
in nedeljo do zime. Spomladi 
pa se spet vidimo!

O bodočih uspehih in teža
vah, če vas bo zanimalo, bo
mo še poročali.

Odbor za gradnjo 
planinske koče 
na Dobrči

Zakaj z besedami, 
če so moderne kratice?

V zadnjem času je vsepovsod namesto izpisanih besed za raz
no razne forume, institucije, delovne organizacije, ustanove, 
družbenopolitične organizacije itd. enostavno napisana kratica. 
Resda, da so nekatere kratice kot pravimo »že udomačene«, 
vendar je novih toliko, da bodo imeli sestavljale! slovarjev 
ali podobnih pripomočkov zopet možnost poprijeti za delo in 
sestaviti slovar kratic, za kar bodo (razumljivo) prejeli ustrez
no visoke honorarje.

Prek lanskega in letošnjega 
leta nam je  uspelo zabetoni
rati temelje, zgraditi kletne 
prostore, v katerih je  tudi re
zervoarja za vodo (15 m2) in 
prek cele tlorisne površine je 
že zalita plošča. S tem je 
opravljena prva faza del in 
vse pripravljeno za montažo 
koče, ki bo lesena brunarica. 
Za ta dela potrebni material 
je  pritovorilo na Dobrčo 8 bo
sanskih konjičev, in to 701 
gramoza in peska ter 30 ton 
ostalega gradbenega materia
la. Delo prve faze gradnje, 
razen transporta, je bilo 
opravljeno v prostovoljnih 
delovnih akcijah v prostih 
sobotah in nedeljah. V Rodi
nah pa nam je  Erman, tesar
ski mojster, iz lesa, ki smo 
ga kupili pri Gozdnem gospo
darstvu Kranj — Tržič, začel 
izdelovati ogrodje za celotno 
kočo, dalje ostrešje in rezati 
les za notranjo oblogo in po
de. Vsa okna, vrata in poste
lje smo naročili pri mizarju 
Črnologarju v Lescah. Oba 
obrtnika sta priznana stro
kovnjaka in sta že večkrat 
sodelovala pri gradnji pla
ninskih postojank na Gorenj
skem.

Vse letošnje leto pa nam je 
povzročal največ skrbi pro
blem transporta, kako spra
viti razrezan les dolžine tudi 
do 13 metrov in stavbeno po
hištvo, opremo in manjkajoči 
gradbeni material na Dobrčo. 
Na žičnico in gozdno cesto 
ni bilo več časa misliti. Od
ločili smo se, da zaprosimo 
za vojaški helikopter, k i je  
pred časom z uspehom sode
loval že pri gradnji oziroma 
adaptaciji planinskih posto
jank na Kriških podih in na 
Doliču. Uspeli smo, le čakati 
je  bilo treba, da je  naša 
transportna akcija prišla na 
vrsto v njihovem planu, ne
kaj časa pa je  bilo porablje
nega za pogajanja, pogodbe 
in pripravo organizacije. Ta
ko smo zamudili lepo polet
no vreme in vse se je  pre
maknilo -v deževno jesen. 
Kljub naši, že opravičeni ne
strpnosti, je  transport uspel 
v veliki meri po zaslugi trži- 
ških gospodarskih organiza
cij, šole heroja Bračiča, voj
ske dn drugih, ki so pomagali 
z delovno silo, dalje po za
slugi požrtvovalnih posamez
nikov in posadke helikopter
ja, ki zaslužijo vso pohvalo, 
da se je  transport odvijal hi
tro in varno. V 40 vožnjah je  
helikopter pripeljal 60 ton 
najrazličnejšega materiala ter 
opreme, in sicer ves les za 
kompletno brunarico, vrata, 
okna, postelje, jog i vzmetni
ce, električni agregat, klepar
ske polizdelke, valjanec za 
strelovod, dva štedilnika Ter- 
vol, klinker, sanitarno opre
mo, dalje manjkajoči cement, 
gramoz, opeko, mivko, nafto 
itd. Ker pa helikopter ni mo
gel pristajati tik ob bodoči 
koči, je  bil material razložen 
na pašniku Podgorske planša-

Z izdelavo takega slovarja 
bodo imeli koristi še mnogi 
drugi; papirničarji, tiskarji, 
knjigoveznice itd. in ne na
zadnje tudi delavci sami, saj 
si bodo lahko pomagali, 
če bodo prejeli vabilo z 
gradivom (seveda polnim 
tujlk) z njim  pa uvod v se
stanek, ki bi bil lahko podo
ben temule:

Na današnjem sestanku 
v OZD, ki je  bil sklican na 
pobudo OOZKS in drugih 
DPO so prisotni člani KPO, 
OGZ, SDS, DS TOZD ter 
predstavniki OK SZDL, OK

ZSMS, IO Sob, SO, delegati 
SIS, ZZD, DPZ ter člani UO 
DITT. Obravnaval se bo pred
log DSSS, ki vsebuje delitev 
OD v DO, delovanje SDK, 
priprava na ZR ter ostali 
DEO s posebnim poudarkom 
na gospodarjenju DO.

Predlagano je  bilo tudi, da 
se obravnava sodelovanje DO 
in TOZD s FNT, STŠ, ESŠ, 
UAŠ, V SOD, VEKŠ, ZKI eno
ta DU ter TIS v občini, seve
da pa tudi s člani IO ZKPO. 
V skladu z vse večjo po
membnostjo SLO in CZ je 
pomembno tudi sodelovanje

z JLA o katerem bom o govo
rili v nadaljevanju, ko bo go
vora tudi o  dejavnosti aktiva 
ZRVS.

V zadnjem času je  m oč za
slediti v časopisu DE, Ur. 1. 
SRS ter oddajah RTV precej 
zanimivosti, (ki se  nanašajo 
na način poslovanja DO, ki 
imajo v sestavu TOZD, pa tu
di iz področja, ki je  oprede
ljen v SMRD. O vsem tem 
nas bo seznanil član KPO. 
Skratka, dnevni red je obši
ren, saj bom o ob koncu ob
ravnavali še vlogo treh KS,

DITT v

Po skoraj triurni vožnji 
s SAP-ovim avtobusom smo 
preko Vršiča prišli v Bovec, 
vmes pa smo si ogledali tudi 
znameniti Trentarski muzej. 
V Bovcu so nas pričakali 
predstavniki podjetja in sle
dil je  ogled proizvodnih 
obratov. Najprej smo si ogle
dali oddelek krojilnice in od 
delek vezilnih avtomatov. V 
krojilnici smo imeli priliko 
videti krojenje sestavnih de
lov za konfekcioniranje ob
lek za gostinske delavce. Kro
jenje je  ročno in strojno. Ve- 
zilni avtomati so v glavnem 
firme Marco in Marcus, veze
jo  pa vzorce na posteljnino in 
sicer vzorce, katere je  možno 
videti tudi v naši konfekciji.

Naslednji oddelek, ki smo 
si ga ogledali je  bila šivalnica, 
kjer sestavljajo njihove kon
fekcijske izdelke. Po ogledu 
vseh proizvodnih obratov 
smo dobili vsaj grobo sliko 
tehnološkega procesa in orga
nizacije dela. Treba je  prizna
ti, da je  podjetje kljub temu, 
da je  v primerjavi z našim 
obratom konfekcije prilično 
majhno, zelo dobro organizi
rano. Ogledu je  sledil stro
kovni razgovor, v katerem je 
najprej direktor ČIB-a pred
stavil delo in življenje tega 
150-članskega kolektiva, ki 
slovi kot eden najbolj reno- 
miranih izdelovalcev konfek
cije za gostinstvo. Njihov let
ni bruto produkt je bil v lan
skem letu nekaj višji od dveh 
starih milijard dinarjev, za 
letos pa predvidevajo bruto 
produkt okrog treh milijard 
din. Podjetje svoje izdelke tu
di izvaža in sicer v zahodno 
Evropo, kjer dosegajo zelo 
ugodne rezultate, saj v izvozu 
dosegajo izredno don re cene 
in ne izvažajo z izgubo. Tudi 
glede kvalitete so njihovi iz
delki na zavidljivi višini in so 
reklamacije kupcev zelo red
ke.

Za našo delovno organizacL 
jo  opravljajo uslužnostna de
la, v bodoče, ko bo ČIB po
stal TOZD BPT pa bo njihov 
delež v proizvodnji BPT pre
cej večji. O organizaciji dela 
in sami delitvi dela po zdru
žitvi z BPT tečejo razgovori 
že dalj časa, pričakovati pa 
je, da bodo rezultati teh raz
govorov ugodni za obe strani 
in seveda v skupno korist ce-

CTK, TTKS, IGD, ZD in se 
dogovorili o AOP in zato na
prošam vse prisotne, da so v 
razpravi kratki in konkretni 
tako kot sestavljalec tega 
uvoda.

Razprava se je  začela dn pr
vi je  povedal; Jaz se načelno 
strinjam s PU (piscem uvo
da), vendar je  MOM (moje 
osebno mišljenje), da razen, 
mene še kdo ne razume VTK 
(vseh teh kratic) in predla
gam, da TP (tovariš predsed
nik), PKR (posamezne krati
ce razloži). . .

Bovcu

lotne delovne organizacije, 
katere sestavni del bo tudi 
TOZD CIB Bovec. Izčrpni 
predstavitvi podjetja so sle
dila še razna vprašanja s 
strani udeležencev ekskurzije, 
na katera je  odgovarjal direk
tor CIB-a. Šele ob koncu tega 
razgovora smo dobili pravo 
sliko tega kolektiva, ki zapo
sluje tudi precej strokovnega 
kadra, predvsem v oddelku 
dezinature. Težava, s katero 
se ukvarjajo, je  predvsem 
prostorska, saj so sedanji 
proizvodni obrati dokaj utes
njeni in podjetje teži k temu, 
da se razširi in s tem izboljša 
med drugim tudi delovne po
goje.

Za vse udeležence ekskurzi
je  je  bil pripravljen tudi 
sadni sok in kava, nakar je  
sledilo kosilo in za njim 
športno srečanje v kegljanju, 
streljanju in šahu. Naši šport
niki in športnice so še v vseh 
treh panogah pomerili s svo
jimi poklicnimi kolegi iz ce
lotne Primorske. Po pričako
vanju se je  odvijala na vseh 
treh »bojiščih« huda borba in 
nihče ni kar tako pri
znal premoči nasprotnika. 
Najprej so se pomerili keglja
či v borbeni partiji. Naša 
ekipa v sestavi: Jereb Bernar
da, Ropret Marjan, Štamcar 
Andrej, Lang Vili, Omerovič 
Hazim in Furlan Janez so bili 
od samega začetka dvoboja 
boljši nasprotnik in zmaga 
ni bila vprašanje, saj je  bil 
ob  koncu rezultat 257:152 
kegljev v korist naših keglja
čev. V streljanju z zračno 
puško je  bilo ves čas tekmo
vanja nejasno, kdo bo zmago
valec, saj so člani obeh ekip 
dosegali zelo dobre rezultate. 
Ob koncu se je  pokazalo, da 
so naši strelci vendarle bolj
ši, premagali so nasprotnike 
za 43 krogov. Naši strelci so 
dosegli naslednje rezultate: 
Rustja Jelko 158 krogov (od 
200 možnih), Čadež Franci 
125, Bodlaj Alojz 130, Košir 
Jelka 120, Kapel Ivan 139.

Pri naših nasprotnikih je 
bil najboljši Dakskobler, ki je  
dosegel 141 krogov.

Šah je  ena izmed tistih 
panog, kjer smo doslej dose
gali najslabše rezultate. Kjer
koli je  nastopila kakršnakoli 
ekipa BPT je  bila poražena in

(Nadaljevanje na 8. strani)
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Začeli smo s pripravami za postavitev tretjega razpenjalno 
sušilnega stroja v oplemenitilnid

Društvo inženirjev in tehnikov tekstilcev BPT je organiziralo 
v petek, 15. oktobra strokovno ekskurzijo v tovarno ČIB v 
Bovcu. Udeležba na ekskurziji je bila tokrat izredno dobra, 
saj je bilo kar 39 članov društva prisotnih. Taka udeležba 
kaže na precejšen interes članov DITT-a za spoznavanje pod
jetja, ki naj bi v prihodnjem letu postalo eno izmed TOZD 
naše delovne organizacije.



DITT v
(Nadaljevanje s 7. strani)

nekaj podobnega smo priča
kovali tudi v Bovcu. Doživeli 
smo res prijetno preseneče
nje, kajti našli šahisti so proti 
ekipi Primorske dosegli (za 
poznavalce šaha v BPT) izre
den uspeh — neodločen rezul
tat 2:2. Za BPT so igrali: 
Šolar Jože, Papov Jože, Kapel 
Ivan in Aljančič Jože. Šolar 
in Papov sta svoje nasprotni
ke premagala in dosegla dve 
točki. Pri tem je  treba upo
števati, da bi v primeru po
polnejše sestave ekipe, naši 
celo zmagali, toda žal najbolj
ši iz BPT na tem srečanju 
ni nastopil.

Po razglasitvi rezultatov in 
podelitvi diplom je  sledil 
krajši družabni večer, nakar 
smo se poslovili od  naših go
stiteljev ter se zopet preko 
Vršiča vrnili v Tržič.

Če ob zaključku članka na
pišemo, da so take ekskurzije 
koristne in potrebne, potem 
ne bi bilo treba še posebne 
dodatne razlage na vprašanje 
zakaj, kdaj itd. Da so tovrst
ne oblike delovanja DITT-a 
dobre in koristne za izmenja
vo izkušenj je  jasno (na ža
lost) le nekaterim posamezni
kom. Mnogi drugi člani delov
ne organizacije im ajo o  stro
kovnih ekskurzijah DITT svo
je  mnenje, ki pa običajno ni 
tako kot Iti ga človek priča
koval od zrelih in pametnih 
ljudi, ki v ekskurzijah gleda
jo  svoje osebne interese, ki 
so po njihovem mnenju pri
zadeti, ker se sami ekskurzij 
ne udeležujejo. Mnogi istove
tijo  ekskurzijo z običajnim 
izletom, kar kaže na to, da 
tovrstni sodelavci nimajo niti 
najmanjše predstave kako 
izgleda organizirana ekskurzi
ja  z razgovori.

Bovcu
V zvezi z ekskurzijo v Bovec 

je bilo v podjetju veliko go
vorjenja, ki pa nima nobene 
prave osnove, edina pripom
ba, ki je  bila umestna, bi bila 
v tem, da bi morala biti eks
kurzija izvedena že precej 
prej, saj bi se lahko člani 
DITT-a precej bolj angažirali 
v procesu sodelovanja in inte
griranja s tovarno v Bovcu. 
Res je, da je  padla ekskurzija 
ravno v čas, ko smo odpove, 
dali vse izlete ter ta denar na
menili za Posočje, vendar je 
pri tem treba doumeti, da to 
ni izlet, kar je  na eni izmed 
zadnjih sej potrdil tudi 
Odbor za gospodarske zadeve.

Seveda pa je  možnost razso
janja in ugotavljanja razlike 
med izletom in ekskurzijo 
stvar sposobnosti logičnega 
mišljenja posameznika, kar 
pa je  zopet vprašanje zase. 
Jasno pa nam mora biti, da 
mnenje nekaterih sodelavcev 
ne bo drugačno, saj med 
nami ne manjka ljudi, ki 
stvari potencirajo pa čeprav 
se mogoče sami tega celo za
vedajo, a vztrajajo zaradi

S sv o jim  »F ičk om « sem  se  
v  zgod n jih  ju tra n jih  urah  
(b e r i: 5.30) p od a l na n evarno  
v o žn jo  p r o ti  »V o ja m «. V ožn ja  
zam e s ic e r  ni bila ta k o  n eva r
na k o t  za o s ta le  u d eležen ce  
p rom eta , »h o d eče «  p o  sred ini 
ces te , vend ar s e  v s e en o  n isem  
d ob ro  poču til. V m es  sem  
za hip u stavil v  »P ek a riji« in 
g le j ga z lom ka , že  s e m  videl 
n ekoga  naših, k i s e  j e  š e l  p o 
trošn ika  a lk oh o ln ih  p ija č , ki

tega, ker s kritiko (čeprav 
neutemeljeno) pridobivajo na 
na veljavi pri sodelavcih, češ 
»a ga vid’š, to j ’ pa taprav, ta 
s’ upa tud’ gune gor pošim- 
fat, tak’h se nam manka . . . «  
Ja, res je, takih se manjka, 
vendar v pozitivnem smislu, 
saj zdrava, realna in dobro
namerna kritika ni nikdar od
več, celo zaželjena je. Če pa 
je  kritika zlonamerna in poleg 
tega še neosnovana, je zadeva 
bolj resna in zahteva ustrez
no ukrepanje, saj so taki 
pojavi v splošno škodo celot
ni delovni organizaciji, kajti 
ustvarjajo nezadovoljstvo, iz
gubo delovnega časa zaradi 
»razčiščevanja problema« itd. 
Na žalost se taki in podobni 
primeri dogajajo le na me
stih, ki za to niso primerna.

Doslej še ni bilo primera, da 
bi nekdo, ki ima taka in po
dobna stališča do določenega 
problema prišel z vprašanjem 
na samoupravni organ ter 
tam zahteval obrazložitev ne
jasnosti. Sicer pa — lažje je  
kritizirati v svoji delovni 
sredini kot pa te stvari iz
nesti na pravem mestu in ob 
pravem času, posebno še, če 
človek sam ni prepričan, da 
so njegova stališča jasna in 
pravilna. J. F.

s e  j e  ja s n o  o d  tam  preselila  
za tov a rn išk o  og ra jo . M islil 
se m  na to  o p o z o r iti  p r is to j
ne, a  s e m  č is to  poza bil na to, 
k o  sem  s e  p r ip elja l d o  pa rk i
rišča  (b e r i  od lagališča) naših  
p revozn ih  sred stev , sa j n isem  
im el k je  pa rk ira ti m o jo , že  
Z r jo  n a č e to  p lo čev in o  in od  
sa m e j e z e  sem  p o  p red h od 
n em  p og led u  na u ro  h itro  od 
brzel d o  sp od n jeg a  vratarja, 
k je r  n a j bi b ile že  zarisane

č r t e  za p a rk ira n je  in s  tem  
za g o to v ljen o  varn o in v zorn o  
p a rk ira n je . N e  v em  k je  sem  
p reb ra l to  »p ra v ljico « o  črtah , 
sa j jih  še  n i in so  a v tom ob ili 
še  b o lj  razm etani k o t zgora j 
p ri g lavnem  vhodu, ta ko  da  
m i ni kazalo d rugega k o t  pa r
kirati m o jeg a  l ju b ljen c a  .v 
bližini »D inosa« seved a  pa  
sem  na lis tek , k i  sem  ga za
taknil za brisa lce, napisal, n a j 
n e m islijo , da sem  ga p r ip e
ljal na »od p ad «, am pa k  da d e 
lam  v B P T  in da sem  a v to  le 
parkiral tam , naj ga p rosim  
p u s ti jo  p r i m iru, ta ko  k o t  m i 
a v to m o b ile  d ela vcev  iz »P eka«, 
ki p a rk ira jo  na naših  p a rk ir 
nih p rostor ih . K o m a j sem  še  
p ra voča sn o  p r iše l m im o vra
tarja  in začel redni d elovn i 
dan. V m es  sem  slišal, da sm o  
i.op et p om orili r ib e  v B istrici 
in da j e  b a je  šk o d e  za  7 sta
rih m ilijon ov . R es ču dn o, da 
se  la h ko  kaj takega zgodi, ko  
pa im am o v  »plan ih« n apravo  
za č iš č e n je  od padnih  vod . 
K d o  j e  tem u  k riv , zakaj je  
d o  tega p r iš lo  in iz katerega  
»Žaklja« b o  še l d en a r za šk o 
d o  o z . kazen  n isem  zvedel 
d olg o  časa, sa j j e  b ilo  to  dalj 
časa b o lj v  »ilegali«, š e  v 
D n evn e in fo rm a cije  d o lg o  
časa n iso  dali te  vesti, kasn e
j e  sem  s ic e r  im el p r ilik o  p r e 
brati n ek a j m alega o  tem , 
ven d a r š e  d an es n e  v em  d osti  
v e č  k o t  s e m  slišal to  ju tro . 
R ed n o  b erem  ob v es tila  pa  
n isem  zasledil in fo rm a cije  
( z o p e t  n e p o tr je n o ) , d a  j e  šlo  
v sep tem b r u  na s lu žb en o  p o 
to v a n je  v  A v str ijo  kar p e t  
naših  d ela vcev, v  m esecu  
o k to b r u  pa  kar o s e m  na raz
s ta v o  tra n sp orta  v  Ita lijo . 
V e r je tn o  j e  š lo  v  A vstr iji  za  
v e lik  »b izn is«, k o  jih  j e  kar  
p e t  p o to v a lo , p o leg  tega p a  
su m im , da j e  v m es  tudi n ek a j  
p o s lo v n e  ta jn osti, k er  se  n ič  
ni v ed elo , zakaj s o  šli in 
k a k šen  j e  bil u speh  n jih o v e 
ga o b is k a  ta m  g ori v  D orn bir- 
nu. N e, da b i jim  bil » fov š« , 
a m p a k  v seen o  bi bazo vsa j 
k a s n e je  la h ko  ob v estili, da n e  
b o  k d o  m islil, da s e  n ek a teri  
»u  fabr.k« n e  g r e jo  šparanja. 
K a r  p a  s e  t iče  og led a  se jm a  
tra n sp or ta , m oram  priznati, 
da bi tudi kd o  drug še l  p o 
g led a t š e  en k ra t p r e c e j  tistih  
stvari, k i jih  j e  b ilo  m ožn o  
v id eti v Zagrebu , a j e  žal v 
Z a g reb u  le  v se  p r e v e č  d om a 
če , da  b i  b ilo  v red n o  in ten 
z iv n e jšeg a  ogleda.

S p loh  pa sm o  slabo in for
m irani o  d ogajan jih  v p o d je 
tju , že  tr iče tr t le ta  j e  m im o, 
pa š e  ni b ilo  sesta vka  o  p o 
slova n ju  v »ca jtn g u « pa  tudi 
v in form a cijah  ne. T akole s i  
jaz razlagam  to  reč :

B o l je  in čim  m anj takih  in
fo rm a cij iz p rep rostih  ljud 
skih  rek ov , ki p ra v ijo : č e  ti 
g re  d ob ro , tega n e p o v e j, k er  
ti b o d o  drugi n evošč ljiv i, č e  
pa ti g re  slabo pa zaradi tega  
n e g  ovari, k er  sm o  lju d je  
taki, da drugim  p r iv ošč im o  iz 
vsega  srca  v se  kar j e  za n jih  
slabega. Pravzaprav pa  j e  
č is to  v seen o , č e  n ism o o b v e 
ščen i v  lastn i hiši, sa j »d ru ge  
»c a jtn g e« p iš e jo  o  nas, čep ra v  
te  in fo rm a cije  n iso take, k o t  
j e  d e ja n sk o  s ta n je  v  p o d je tju . 
S eved a  pri te j  m o ji razlagi 
n isem  u pošteva l za k on sk e  
p ra v ice  slehernega  delavca sa
m ou p ra v i j  alca, da je  v  ce lo ti , 
pravočas<no in pravilno in for 
m iran  o  vseh  d oga ja n jih  v  
p o d je t ju . T o j e  druga stvar, 
za k a tero  n a j se  p ob r ig a jo  ti
sti, ki s o  p o  zakon ih  in služ
ben ih  d olžnostih  dolžni d ajati 
ta k e  in form a cije , ven d ar n e  
sa m o k o t  gradivo oz. p red lo g  
s tr o k o v n e  slu žbe kakem u  sa
m ou pravn em u  organu . Ta  
m n en ja  so  p rešla  v  m eso  in 
kri n ek a ter im  našim  d eleg a 
tom , ki se  (š e le )  na se ja h  
težk o  od lo ča jo  za kak sk lep , 
č e  n i u strezn ega  m n en ja  oz- 
p red log e  s tr o k o v n e  slu žbe. 
K a r zadeva obravn avan o p r o 
b lem atiko , b i d elegati (k o lik o r  
sem  p ra v  sezn a n jen ) m orali 
p riti na  s e jo  z že  razčiščen im i  
sta lišči sred ine, ki j e  delega ta  
izvolila  in ta sta lišča  p o s r e 
d ova ti taka k o t  so , b r ez  
oseb n ih  d opolnil. Žal te  v r s te  
ob ra vn a v  v d elovn ih  sred inah  
ni d osti, š e  sreča , da im am o  
stran išča  in osta la  zakotn a  
zbira lišča , k je r  s e  »p reten sta «  
m a rsika tera  točk a  »d n evn ega  
red a«.

Za d an es n a j b o  d o v o lj, 
ven d a r n e  zaradi tega, k er  n i 
»gradiva«, b o l j  zaradi strahu , 
k er  v em , da jih  prav  h itro  
d ob iš  p o  buči, č e  p r e v e č  k r i
tiziraš.

L ep  p ozd rav  

V aš B od ež

Verjetno bo preteklo še precej kubikov vode v soseščini, pre
den bo ta ograja našla svoje pravo mesto

B o d e ...



na policah m iške knjižniceHovosli
Gaby von Schönthan:

LEVINJA
SVETEGA MARKA

Levinja svetega Marka je  
roman o  velikem osebnem 
boju za uveljavitev in prizna
nje zatirane ljubezni med 
mlado plem kinjo in  mešča
nom, med komaj sedemnajst
letno beneško aristokratinjo 
Garcio de Rivo in  slovitim 
zdravnikom Bonafedejem Vi- 
talijem. Gre torej za ljubezen, 
ki so jo  družbeno moralni ko
deksi 17. stoletja odločno za
vračali. Ljubezen dveh ljudi, 
ki sta pripadala tako različ
nim družbenim slojem, torej 
ni mogla doživeti svoje potr
ditve v zakonski zvezi. Ro
man se je  zato razrastel v ob-

in memoriam

Nepričakovano nas je  pre
tresla žalostna vest, da je 
ugasnilo delovno srce naše 
sodelavke ANGELE KOŠIR. 
Vsi smo onemeli ob  praznini 
na delovnem mestu, saj smo 
še pred par dnevi skupaj 
opravljali vsakdanje obvezno
sti.

Rodila se je  26. septembra 
1928. leta v Zabukovju pri 
Kranju in že v  rani mladosti 
začela služiti svoj kos kruha 
v kranjski Jugobruni. 1962. le
ta se je  zaposlila v  naši pre
dilnici in s svojimi pridnimi 
rokami in vedno vedrim ob
razom ob mikalnikih vzpod
bujala sodelavke k še boljše
mu in hitrejšemu delu. Njeno 
prizadevno delo je  dajalo 
vzgled mlajšim, toda napor
no delo v treh izmenah je  iz
črpalo njeno telo in načelo 
njeno zdravje. Ni pomagala 
premestitev na lažje delovno 
mesto, njen življenjski pla
menček je  ugasnil med bom 
bažem in stroji.

Čas bi bil, da bi se oddah
nila, da bi se odpočila, a je 
smrt prišla tako zgodaj, tako 
nenadoma in boleče za njeno 
družino in nas, njene sode
lavce. Za vedno je  utihnil 
njen smeh, ostala je samo 
gola praznina, ki nas obkro
ža — pretresa. Njen svetel 
lik vestne delavke in dobre 
tovarišice bo vedno ostal 
med nami in nas spodbuajl 
k boljšemu delu in dajal 
moč, da bom o dosegali ved
no nove delovne uspehe.

Sodelavci iz predilnice

širno opisovanje neštetih za
pletov. Garcio vtaknejo v sa
mostan, da bi se lahko pola
stili njene dediščine. Toda de
kle pobegne in se znajde sre
di življenja visokega plem
stva na različnih dvorih, sre
di slikovitega vrveža v izbra
nih, a zato nič manj razvrat
nih družbenih krogih Italije 
in Francije.

F. M. D. Deakin:

GORA TRDNJAVA

Stotnika Deakin in Stuart, 
člana angleške uprave za po
sebne operacije v Kairu, sta 
se 28. maja 1943 s padali spu
stila na svobodno ozemlje na 
črnogorsko planoto v bližini 
Durmitorja kot vodji prve 
britanske misije pri Titovem 
vrhovnem štabu in sicer rav
no sredi velikopotezne nem
ške ofenzive, ki naj bi do
končno strla partizansko gi
banje in uničila narodnoosvo
bodilno vojsko. Silovita nem
ška ofenziva je  res zahtevala 
veliko žrtev, narodnoosvobo
dilno gibanje pa je  vzdržalo 
sovražni pritisk in se pod 
spretnim Titovim vodstvom 
še razmahnilo, prerodilo in 
razširilo na vse jugoslovansko 
ozemlje.

In ravno opis dogodkov 
sredi odločilnega boja leta 
1943 je  vsebina te knjige, ka
tere dragocenost je  predvsem 
v tem, da neposredna živa 
priča in hkrati zgodovinar ob
jektivno opisuje izsek iz le
gendarnega časa bojev ob 
Sutjeski, nad katerim je po 
neprisiljeni avtorjevi metafo
ri — kot nezavzeta trdnjava 
bedel Durmitor. Deakinova bo
gato dokumentirana knjiga je 
po mnenju svetovne strokov
ne kritike dragocen prispevek 
k zgodovini narodnoosvobo
dilnih gibanj v Evropi, za nas 
pa je  še posebej zanimiva, saj 
je  ravno Deakinova misija 
pomagala prebiti led v zavez
niškem taboru, ki je  dotlej 
podpiral samo Mihajloviča.

Ko preberemo njegovo na 
videz preprosto, pa v resnici 
tako pretresljivo pripoved o  
usodnih dogajanjih na Balka
nu, skozi vse vojne pripetlja
je  čutimo v piscu človeka, ki 
je  bil s srcem in dušo na 
strani odpora proti fašizmu 
in je  z vsem spoštovanjem 
občudoval in cenil veliko Ti
tovo narodnoosvobodilno za
misel.

Edvard Kardelj:

ZGODOVINSKE
KORENINE
NEUVRŠČENOSTI

Poglejmo samo nekaj stav
kov v katerih tovariš Edvard 
Kardelj opredeljuje gibanje 
neuvrščenosti.

Čas po drugi svetovni vojni 
je  prinesel svetovni družbeni 
skupnosti pojav, ki ga pozna
mo pod imenom politika ali 
gibanje neuvrščenosti. Giba
nje neuvrščenosti, kot bolj ali 
manj enotna akcijska sila, je 
nastalo v času hladne vojne. 
Tedaj se je  pojavilo kot od
por blokovski delitvi sveta in 
blokovskemu razvrščanju, po

čemer je  tudi dobilo svoje 
ime. Zaradi tega imena, ki ne 
izraža celovitosti zgodovinske
ga pomena in vloge tega po
java, pogosto tolmačijo to gi
banje kot enostavno reakcijo 
na blokovsko delitev sveta, se 
pravi, izključno kot eno iz
med posledic povojnega raz
voja v mednarodnih odnosih. 
Gibanje neuvrščenosti je  se
veda tudi to. Toda obenem je 
tudi izraz določene mnogo 
dolgoročnejše družbenozgodo
vinske tendence sodobnega

I. Uvodna informacija
Sistem štipendiranja, ki je  

zaživel v jeseni 1974, je  po
enotil štipendijsko politiko v 
SRS ter odpravil tudi njeno 
diferenciacijo glede na eko
nomsko m oč občine oziroma 
organizacije združenega dela. 
S sprejetjem družbenega do
govora o nalogah pri obliko
vanju in izvajanju štipendij
ske politike, je  bila ta razno
likost odpravljena, saj le-ta 
zagotavlja enake možnosti 
kadrovanja organizacij zdru
ženega dela, skladno z nji
hovimi potrebami. Glede na 
to, da so štipendije pomemb
na oblika uresničevanja ka
drovske politike in hkrati 
omogočajo tudi bolj izena
čene materialne možnosti za 
izobraževanje, združujejo de
lovni ljudje sredstva v višini 
0,5 % sredstev za osebne do
hodke na ravni občin, s ci
ljem, da se uresničuje kon
kretizacija kadrovske politi
ke in s tem tudi vključeva
nje večjega števila mladih 
ljudi v združeno delo glede 
na potrebe gospodarstva in 
družbenih dejavnosti. To po
meni, da v ustrezno urejenih 
pogojih kadrovanja beležimo 
urejeno štipendiranje. S šti
pendijami iz združenih sred
stev pa uresničujemo tudi 
načelo solidarnosti, s kate
rim preprečujemo diferenci
acijo vpisa na osnovi materi
alnega položaja, če neposred
ni kadrovski interes še ni iz
ražen.

Pravica do izobraževanja 
zahteva družbeno in material
no odgovornost do tistih, ki 
dajejo sredstva za izobraže
vanje. S tem postajajo delo 
in rezultati, ki jih posamez
niki dosegajo v procesu vzgo
je in izobraževanja, realna 
osnova njihovega samouprav
nega položaja. Tako se po
vezujejo z organizacijami 
združenega dela še predno 
združijo svoje delo v delov
ni organizaciji, za katero se 
pripravljajo. Torej se izena
čujejo z delavci, ki se iz de
lovnega razmerja vračajo v 
izobraževanje. Prav tako pa

človeštva, ki se ni rodila šele 
po drugi svetovni vojni.

Gre za najširše prisotno 
težnjo narodov in njihov ak
tivni boj za dosego popolne 
nacionalne svobode in za za
gotovitev pravice, da se v tej 
svobodi družbeno razvijajo v 
skladu s svojo lastno izbiro, 
da ne bodo ali pa da nehajo 
biti ekonomski in politični 
priveski velikih svetovnih sil 
oziroma centrov vojaškopoli- 
tične in ekonomske moči, da 
se v tem procesu zavarujejo 
pred zunanjo dominacijo in 
eksploatacijo in da lahko s 
teh pozicij vplivajo na razvoj 
mednarodnih odnosov.

mora postati načelo sociali
stične solidarnosti bistvena 
sestavina družbenoekonom
ske in socialne politike zdru
ženega dela.

II. Osnovna problematika
1.

Dokaj neugodno je uresni
čeno načelo družbenega do
govora — povezovanje mla
dih z združenim delom, kar 
naij bi pomenilo večje vklju
čevanje v kadrovsko štipendi
ranje, ki za delo tudi nagra
ju je  in k delu stimulira (gre 
za nagrajevanje po rezultatih 
dela oziroma učnih uspehih 
na osnovi enotne lestvice v 
SRS). Evidentiranje potrebe 
po kadrovskih štipendijah so 
v letošnjem letu nekoliko viš
je  v primerjavi z lanskim (in
deks 121,7). V letu 1975 smo 
beležili 4.468 potreb po ka
drovskih štipendijah, v letoš
njem letu pa 5.438, s tem, da 
je  najivišji porast evidentiran 
pri poklicnih šolah v primer
javi z letom 1975 (indeks 
169,9).

2.
Načelo solidarnosti in s 

tem izenačevanje materialnih 
možnosti je  v največji meri 
realizirano, saj v  času od 
sprejema družbenega dogovo
ra beležimo visok priliv števi
la štipendistov iz združenih 
sredstev. V SRS je bilo v ja
nuarju 1976 evidentirano 
28.852, v maju pa že 32.407 šti
pendistov iz združenih sred-

(Nadaljevanje na 10. strani)

Naši besedni ustvarjalci

J a n k u
K o d r u

v  s p o m i n
Kadarkoli je  razobešena 

črna zastava ob vratarnici ve
mo, da se je  poslovil od nas 
član kolektiva BPT. In tako 
je  dvignjena na drog 23. sep
tembra naznanila, da je  umrl 
v 72. letu starosti Janko Ko
der — upokojenec. Bil je  dol
go vrsto let zaposlen v tovar
ni BPT. V mladosti se je  po
sebno odlikoval kot dober te
lovadec Sokolskega društva. 
Bil je  dober, pošten in spo
štovan sodelavec. Sodeloval 
je  v pevskih društvih in pel 
pri operetah. Ko je  bil v po
koju, je  pričel pisati pesmi. 
Stihe mu je  narekovala lju
bezen do narave. Opisoval je  
vse lepote, ki jih  je  zazna
valo njegovo oko. Skromen in 
tih je  večkrat izrazil željo, da 
bi bila objavljena vsaj ena 
njegovih pesmi. Izpolnili smo 
skrito željo njegovega srca in 
jo  priobčujemo v  tej rubriki. 
Zapisal jo  je  v zadnjih mese
cih življenja in ji  dal naslov:

Čas
N am  ura v z tra jn o  m er i čas, 
m lad ost, k a ko  b ež iš  od  nas. 
S p om in ja m  s e  n a  d n ev e  zla te  
k o  grem  m im o c v e to č e  tra te.

Tu s o  s e  ov ce , k ra ve pasle, 
zda j sm rek e  s o  v is o k o  zrasle, 
p rid n e  r o k e  h iše  s o  zgradile, 
m ed  b ori v ik en d i s o  — k a k or  

vile.
V  sto lp u  c e r k v e n e  u re  glas 
vašča nom  v sem  o d m er ja  čas, 
k o lik o  j e  m in ilo  let, 
k o  m lad sem  gleda l v  ta sv et!

B ilo  j e  n ežn o  m o je  lice  
ka k or cv e tic e  iz G o lice ; 
sm eh lja je  m islim  v  bolečin i, 
zaka j s e  v ra ča te  sp om in i?

S reb rn o  b ele  im am  lase, 
k ot j e  plan ika  v rh  g ore . 
P očasi zem lja  p r iteg u je ,  
k ora k e  m o je  zad ržu je.

S lu tim  in ču tim , ž e  m e  vabi, 
v n a ro č je  sv o je , n e  poza bi, 
k a ko  šu m ijo  tem n i b ori!  
Prihaja ča s  — m e m en to  m ori!

»Tržiški tekstilec« — glasilo delovne skupnosti Bombaž
ne predilnice in tkalnice Tržič — ureja uredniški odbor: 
Lončar Janez, Fornazarič Stanko, Švab Anica, 
Eržen Vlasta, Cerar Franc, Markun Alenka, Ra
kovec Cirila, Herak Marjan, Šarabon Franci, Mrak Mar
jeta, Košir Jože, Novkovič Stevo. — Glavni in odgo
vorni urednik Furlan Janez — Naslov uredništva: BPT 
Tržič 64290. Telefon 50-340 int. 90 — Tisk GP Gorenjski 
tisk Kranj v 1350 izvodih — Glasilo izhaja enkrat me
sečno — List dobijo  člani kolektiva brezplačno. — Gla
silo je  po 7. točki I. odstavka 36. člena Zakona o  ob
davčenju proizvodov in storitev v prometu, Uradni list 

SFRJ št. 33/72, prosto plačila prometnega davka

Uresničevanje družbenega dogovora o nalogah pri 
oblikovanju in izvajanju štipendijske politike

Iz internih informacij 
Republiškega sveta 

zveze sindikatov SRS



Iz internih informacij...
(Nadaljevanje z 9. strani)

štev, vključno s tistimi učen
ci in študenti, ki prejemajo 
razliko na osnctvi 11. člena 
samoupravnega sporazuma. 
Lahko torej rečemo, da soci
alni korektiv na tem področ
ju  pomeni velik prispevek 
družbenih prizadevanj za 
enake možnosti vključevanja 
mladih v vse oblike izobraže
vanja.

3.
Sredstva, ki se združujejo 

po stopnji 0,5 predstavljajo 
v sedmih mesecih letošnjega 
leta poprečno 17,341.753 dinar
jev mesečnega dotoka. Mese
čni dotok sredstev je  zlasti v 
manij razvitih občinah nižji 
od planiranega. V primeru, 
da podpisnica samoupravne
ga sporazuma zaradi blokira
nega računa ne more porav
nati obveznosti, uvrsti služ
ba družbenga knjigovodstva 
to obvezniost v vrstni red ter
jatev in jo  poračuna skladno 
z zakonom. Zato dotok zdru
ženih sredstev mesečno vari
ira, ker gre v takih primerih 
za poravnavo obveznosti pod
pisnic za več mesecev za na
zaj.

4.
Jasno je, da se še tako ure

jeno področje družbenega 
dogovarjanja in samouprav
nega sporazumevanja samo 
po sebi ne more uveljaviti. 
Družbeni dogovor sam po se
bi še ne zagotavlja dotok 
sredstev, ‘ki bi bil potreben 
za sedanji obseg štipendira
nja. Zato sta izvršni odbor 
in skupna komisija na ravni 
republike obravnavala ures
ničevanje dogovorjene šti
pendijske politike z vidika 
finančne siteacije v mesecu 
juniju 1976. Ooenjena finan
čna situacija ije narekovala 
sprejetje začasnih ukrepov,

Zahvali
Gasilsko društvo iz Podlju

belja se zahvaljuje vsem za
poslenim Bombažne predilni
ce in tkalnice Tržič za finanč
no pom oč, ki nam jo  je  odo
bril Odbor za gospodarske 
zadeve za proslavo 20-letndce 
ustanovitve pionirske gasil
ske desetine. Nakazana sred
stva bodo porabljena za spo
minski trak, ki ga bom o ob 
tej priliki pripeli k  pionirske
mu praporu.

Gasilci 
iz Podljubelja

Vsem sodelavkam v tkalnici 
se najlepše zahvaljujem za 
obisk v času mojega bolova- 
nja.

Anica Rudolf

ker je  načelno priznana pra
vica do štipendije vsem, ki 
izpolnjujejo pogoje, pomeni
la ne le večji priliv štipendi
stov iz meseca v mesec, am
pak tudi močno bremenila 
združena sredstva, ki za ta 
obseg štipendiranja niso več 
zadoščala. Osnovni vzroki: vi
soki materialni cenzus, odpr
ti razpisni roki in slabo 
vključevanje mladih v ka
drovsko štipendiranje. Zato 
so potrebni hitri in enotni 
ukrepi, sprejeti v težnji, čim 
manj prizadeti tiste štipendi
ste, ki so te družbene pom o
či najbolj potrebni.

III. Ocena
Ob teh rezultatih ugotav

ljamo sledeče:
1.
Preverjanje upravičenosti 

do štipendije iz združenih 
sredstev je  bilo v vsakdanji 
praksi zelo pomanjkljivo. To 
nedoslednost pri izvajanju 
družbenega dogovora in mor
da tudi vpliv ozkih lokalnih 
interesov je privedla do raz
hajanj med razpoložljivimi 
sredstvi in prikazanimi po
trebami, 'kar pomeni, da je 
bila pripravljenost po enot
nem, dogovorjenem pristopu 
k izvajanju štipendijske po
litike v posameznih skupnih 
komisijah različna. To pa se
veda ustvarja težave pri nor
malnem izvajanju sistema 
štipendiranja in s tem tudi 
zavira uresničevanje solidar
nosti.

2.
Ob tem lahko ugotovimo, 

da se skupne komisije v ob
činah niso dovolj potrudile, 
da bi sledile potrebam zdru
ženega dela in sprejetim od
ločitvam v kadrovski politi
ki, kar pomeni, da se niso 
aktivno vključile v usmerja
nje štipendistov iz združe
nih sredstev v kadrovsko šti
pendiranje. Zveza skupnosti 
za zaposlovanje je  posredo
vala podatke o  potrebah or
ganizacij združenega dela po 
novih štipendistih za šolanje 
na srednjih in visokih šolah 
v letu 1976 vsem skupnim ko
misijam, poleg tega pa uve
dla tudi endtno evidenco ka
drovskih štipendij v SRS. V 
letu 1976 je  bilo iz združenih 
sredstev preusmerjeno v ka
drovsko štipendiranje le 408 
štipendistov, okoli 2.000 ka
drovskih štipendij pa še ve
dno ni zasedenih.

3.
Na osnovi ugotovljenega 

porasta štipendistov iz zdru
ženih sredstev je  število ka
drovskih štipendij nizko. To 
lahko pripisujemo predvsem 
pomanjkljivemu izvajanju 
kadrovske politike ter neiz
polnjevanju 10. člena družbe
nega dogovora, po katerem 
študentje izgube pravico do 
štipendije iz združenih sred
stev, če kadrovske odkloni
jo. Beležimo pa tudi, da se 
vse več mladih odloča za 
smeri izobraževanja, za kate
re ni neposrednega kadrov
skega interesa. To pa pome
ni, da dobimo del kadra ne
primerno usposobljenega (ne
skladje med potrebami zdru
ženega dela in usmerjenostjo 
kandidatov).

4.
Prav tako pa tudi podatki 

o učnem uspehu niso vzpod
budni, saj je  608 učencev sre
dnjih šol — štipendistov iz 
združenih sredstev zaključilo 
razred z negativnim uspe
hom. Zato bo potrebna več
ja pozornost in doslednejša 
upoštevanje 4. člena samo
upravnega sporazuma, na os
novi katerega im ajo učenci, 
študentje, z boljšim učnim us
pehom, prednost pri dodelje
vanju štipendij, s tem da iz
poln ju jejo tudi ostale krite
rije tega določila.
IV. Predlogi

1.
Na podlagi ugotovljenega 

bo potrebno pri dopolnjeva
nju sistema štipendiranja za
gotoviti ustrezne kriterije, na 
osnovi katerih bo ohranjena 
realna vrednost socialnega 
korektiva, ki bo istočasno tu
di privedla d o  doslednejšega 
uveljavljanja načela po po
vezovanju štipendistov z 
združenim delom. To pome
ni, da bodo morala vsa na
daljnja prizadevanja vključe
vati tudi intenzivno spodbu
janje mladine za izobraževa
nje v skladu s potrebami 
združenega dela.

Izreki
— Ne bo  domovina zapu

stila človeka, temveč človek 
domovino.

BLOCH

— Sladko in častno je umre
ti za domovino! Še slajše pa 
je  zanjo živeti.

HORACIJ

— Če želite spoznati in 
vzljubiti svojo domovino, 
pojdite v tujino.

BÖRNE

— Kdor ljubi svojo domo
vino, spoštuje tudi domovino 
drugih.

— Domovina je  kot druži
na; njeno vrednost spoznamo 
šele, ko jo  izgubimo.

G. FLAUBERT

— človek se ne rodi samo 
zase, temveč tudi za domovi
no.

PLATON

— Kdor je  povsod, ni 
nikjer.

SENEKA

— Zgodovina je  učiteljica 
življenja.

Latinski pregovor

— Zgodovina je  nauk o 
tem, kar se nikoli ne zgodi 
dvakrat.

Paul VALERY

— Narodi, ki so srečni, ni
m ajo zgodovine.

TOLSTOJ

— Zgodovina se odloča s 
puškami.

MAO CE TUNG

2.

Skupna komisija na ravni 
republike je na svoji 5. seji,
30. 6. 1976, sprejela vrsto 
sklepov v smeri stabilizacij
skih prizadevanj z željo po 
večji racionalizaciji tudi na 
področju štipendiranja s 
tem, da se zagotovi štipendi
je iz združenih sredstev naj
potrebnejšim. Finančni uči
nek teh ukrepov je  bil ugo
den, saj so se zahtevki skup
nih komisij v mesecu juliju 
zmanjšali za 33 % (glede na 
prikazane 100 % junijske po
trebe). Nov dotok štipendi
stov ter aktiviranje tistih, ki 
so v času počitnic stanovali 
doma (650 din oziroma 200 
din), pa bo ponovno lahko 
povzročil resno finančno sti
sko. Zato je  potrebno pristo
piti k odgovorni in kvalitetni 
obravnavi vlog, preusmeriti 
oziroma poiskati vse možno
sti pretoka v kadrovsko šti
pendiranje ter nuditi družbe
no pom oč le tistim, ki so jo 
resnično potrebni. Dejstvo je 
tudi, da so sredstva za šti
pendije pogojena z ekonom
sko rastjo in ne morejo pre
segati možnosti, 'ki jih  naša 
družba ima.

3.
Za dosedanje in nove pro

silce (v kolikor je  ugotovlje
no, da nimajo možnosti za 
pridobitev kadrovske štipen
dije) opraviti selekcijo na os
novi določb 4. člena samo
upravnega sporazuma o šti
pendiranju. To pa pomeni 
upoštevanje prednostnih po
gojev:

a) slabše materialno stanje 
(določiti cenzus za dohodek 
družinskega člana oziroma 
katastrski dohodek),

b) boljši učni uspeh,
c) otroci iz delavskih in 

kmečkih družin.
Ti prednostni pogoji so ob

vezujoči za vse s tem, da se 
vloge kvalitetneje obravnava
jo  in stalno preverja (tudi 
dosedanje, ker je lahko pri
šlo tudi do sprememb, ki 
niso evidetnirane npr. spre
membe dohodka, število dru
žinskih članov).

4.
Skupine komisije naj tudi 

preverijo, če so bila sredstva, 
tki se zbirajo v dbčimskih ozi
roma regionalnih skladih za 
izobraževanje delavcev pri 
zasebnikih, nakazana na zbir
ne račune za štipendiranje.

5.
Republiška konferenca 

SZDL, republiška konferenca 
ZSMS in republiški svet Zve
ze sindikatov Slovenije mora
jo  preko svojih organizacij v 
občinah zagotoviti ustrezno 
organizacijo in večjo aktiv
nost skupnih komisij za šti
pendiranje ter doseči, da bo
do le-te odločale o  vseh bi
stvenih vprašanjih štipendi
ranja.

M. L.

Dopisujte 
v glasilo

Vaiujmo se 
nezgod

V mesecu avgustu in sep
tembru so se v naši delovni 
organizaciji pripetile nasled
nje obratne nezgode:

1. Zečevič Agica, zaposlena 
v TOZD tkalnica, si je pri ne
pravilnem vklopu stroja po
škodovala desno roko v za
pestju.

Vzrok: Opravljanje dela, za 
katerega delavec ni usposob
ljen.

2. Govrič Anđa, zaposlena 
v TOZD tkalnica, si je  pri či
ščenju tkalskega stroja po
škodovala prste desne roke.

Vzrok: Nevaren način dela.
3. štefe Antonija, zaposle

na v TOZD konfekcija, si je 
pri dostavi blagovne partije 
poškodovala hrbet.

Vzrok: Natrpano delovišče.
4. Žnidaršič Jože, zaposlen 

v TOZD oplemeniitilnica, si je  
poškodoval prste leve roke, 
ker mu je nanje padla pale-

Vzrok: Nevaren način dela.
5. Košnjek Veronika, zapo

slena v obratu tkalnice, si je 
pri tkalskem stroju poškodo
vala levo nogo.

Vzrok: Naglica pri delu.
6. Markun Matevž, zaposlen 

v obratu tkalnice, si je  pri 
prevozu osnovnega valja s 
statvami poškodoval prste de
sne roke.

Vzrok: Nevaren način pre
voza.

Zahvale
Ob smrti dragega očeta 

JURIJA JANCA
se zahvaljujemo za podarje
ne vence in šopke in ostalo 
pom oč sodelavcem obrata 
tkalnice in konfekcije in ko
lektivu BPT ter vsem, ki so 
nam izrekli sožalje in ga po
spremili na njegovi zadnji 
poti.

Hčerki Jana in Majda 
z družino in žena Marija

Ob nenadni in boleči izgubi 
drage žene, mame in sestre

ANGELE KOŠIR
se najlepše zahvaljujemo sin
dikalni organizaciji BPT in 
obratu predilnice za darova
ne vence in cvetje ter ostalo 
pomoč. Posebna zahvala velja 
sodelavcem predilnice ter 
vsem ostalim članom kolekti
va, ki so nam izrekli izraze 
sožalja ter pokojnico spremi
li na njeni zadnji poti, kakor 
tudi govorniku za poslovilne 
besede ob odprtem grobu.

Mož Janko, sin Janko, 
hči Martina, sestre z 
družinami, ter ostalo 
sorodstvo

Ob izgubi dragega očeta 
RUDOLFA PREŠERNA

se sodelavkam in sodelavcem 
najprisrčnejše zahvaljujem za 
darovani venec in izrečeno so
žalje.

Francka Rustja
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Gasilci zmagali v športnem srečanju
Dolgoletno uspešno sodelovanje z gasilci iz »Elan-a« smo lan
sko leto popestrili še s športnimi srečanji. Lansko leto so 
športno srečanje organizirali gasilci Elana, letos pa je bilo 
organizator tekmovanja naše društvo.

V nedeljo, 10. oktobra smo 
se zbrali pri zgornjem  vra
tarju ter skupino s kolegi iz 
Begunj odšli na strelišče na 
Cimper, k jer sm o se v moški 
in ženski konkurenci pomeri
li v streljanju z malokalibr
sko puško. Čeprav je  bilo 
pričakovati, da b od o  naši na
sprotniki brez posebnih te
žav zmagali v tej disciplini 
pa je  vendar razvoj dogod
kov na strelišču pokazal, da 
so le možna presenečenja. 
Naši fantje so  streljali tako 
dobro, da so bili za 27 kro
gov boljši od favoriziranih 
nasprotnikov. Rezultat je  bil 
265:238. Izredno se je  izkazal 
Danilo Štucin, k i je  od  100 
možnih krogov dosegel kar 
93, kar je  bil tudi najboljši 
rezultat dosežen na tem tek
movanju. Ivo Gorjanc je  do
segel 88 krogov, Stane Oman 
pa 84 kroigov. Med gosti je 
bil najuspešnejši njihov po
veljnik Andrej Resman, ki je 
dosegel 89 krogov. V ženski 
konkurenci so strelke Elana 
nadoknadile tisto, kar so iz
gubili n jihovi moški kolegi, 
saj so zmagale z rezultatom 
218:182. Najboljša med žen
skami je  bila Lidija Gombo- 
vec, k i je  dosegla 77 krogov, 
le za en krog pa je  bila slab
ša Kapusova. Naše strelke 
so dosegle naslednje rezulta
te: Stoimenova 73 krogov, Je
rebova 58 krogov in Mohor
kova 51 krogov. Glede na to, 
da naše strelke niso imele 
treningov in so tudi prvič 
streljale z MK puško je  dose
žen rezultat dokaj ugoden.

Druga disciplina srečanja 
je  b ilo  kegljanje na novem 
kegljišču v  Tržiču. Ženske so 
se pomerile v tekmovanju na 
2 X 20 lučajev (20 polno, 20 na 
čiščenje), zmagale pa so go
stje z rezultatom 301:289. Tu
di tu je  bila najuspešnejša 
Gombovčeva iz Elana, ki je 
podrla 123 kegljev. Od naših 
je  bila najboljša Mohorkova 
s 111 keglji. Jerebova in Sto
imenova pa sta podrli po  89 
kegljev.

Moški so se pomerili v 
borbeni partiji. Naša ekipa 
v sestavi: Oman, Srečnik,
Ferlič, Ropret C., Ropret M., 
Štucin in Jancev je  bila za
nesljiv zmagovalec in je  pre
magala svoje nasprotnike za 
28 kegljev (171:143). Najbolj
ša posameznika sta bila Fer
lič (BPT) s 60 keglji in Kol
man (Elan) s 40 keglji.

Rokomet je bila naslednja 
disciplina dvoboja; v tej pa
nogi smo pričakovali zma
go, vendar v začetku tek
me ni izgledalo, da bo  to 
posebno lahko. V  njihovih 
vrstah je  bilo nekaj dobrih 
igralcev, ki so dali našim fan
tom precej dela, tako, da re
zultat sprva ni bil tak kot 
smo vsi pričakovali. Kasneje 
se je  izkazalo, da so naši

fantje fizično precej bolje  
pripravljeni in rezultat tega 
je bilo tudi precejšnje vod
stvo v prvem polčasu. V dru
gem delu igre se je  ta pred
nost še povečevala in ob kon
cu je  bil rezultat 37:8, kar ka
že na razmerje moči na igri
šču. Najboljši od naših sta 
bila Urbančnik in Šega, pri 
gostih pa Mikič.

Po rokometu je  bilo sta
nje v točkah 3:2 za BPT, sle
dili pa sta še dve disciplini 
in sicer šah in balinanje.

Obe disciplini sta se odvi
jali v Križah pri »Jaku«. Ša- 
histi IGD BPT (Valjavec, Štu
cin, čelikovič, Jančev) so to 
srečanje sicer izgubili z viso
kim rezultatom 14,5:1,5, kar 
pa ni presenetljivo, če upo
števamo, da je  šah v Elanu 
popularen, saj im ajo organi
ziran v okviru podjetja liga
ški sistem tekmovanja s pr
vo in drugo ligo. Vsekakor 
pa gre pohvala našemu gasil
cu Valjavcu, ki je  Elanovcem 
odvzel točko in pol; remizi
ral je  z Resmanom, Zaijca pa 
je  celo premagal. Z zmago v 
šahu so naši gostje skupen

Nogomet
Tudi v tem mesecu nogo

metaši v naši delovni organi
zaciji niso mirovali. V sobo
to, 9. oktobra, sta se na igri
šču v Podljubelju pomerili 
ekipi TOZD predilnica in 
TOZD tkalnica. Na mokrem 
in spolzkem igrišču so igral
ci obeh moštev prikazali zelo 
dobro igro, ki pa je  bila tudi 
izredno učinkovita, saj je  bilo 
doseženih skupno kar 8 golov. 
Tekma je  trajala 2-krat 35 
minut, vodil pa jo  je  sodnik

Marjan Zupan iz elektrodelav. 
nice, ki je  svojo nalogo zelo 
dobro opravil. Igra sama je 
pokazala, da so igralci tkal
nice bolje  pripravljeni in 
odraz tega je  bil tudi rezultat 
srečanja, saj so »tkalničarji« 
zmagali z rezultatom 6:2. Za 
zmagovalno ekipo so dosegli 
po dva gola: Polajnar Boris,

V okviru sodelovanja med 
sindikatoma BPT in Indupla- 
ti iz Jarš je  bilo v mesecu 
septembru športno srečanje. 
Prvič so se športniki obeh 
podjetij pomerili v Tržiču

rezultat izenačili na 3:3 in 
končna zmaga je  bila v ro
kah balinarjev. Ciril in Mar
jan Ropret ter Silvo Srečnik 
so se v tem zadnjem in odlo
čilnem srečanju trudili ter 
uporabili vse znanje in spo
sobnosti ter borbenost, kar 
se je  tudi obrestovalo. Osva
jali so točko za točko in na 
koncu zabeležili lepo in za
služeno zmago z rezultatom 
21:7. S tem je  bilo tekmova
nje končano, ekipa IGD BPT 
je bila tokrat boljša od ga
silcev iz Begunj, čeprav je  
bila zmaga minimalna 5:4, 
vendar dovolj, da je prešel 
prehodni pokal za eno leto iz 
Begunj v Tržič.

Naslednje 'leto se bomo po
novno srečali, tokrat bodo 
gostitelji Elanovci, mi pa se 
bom o morali na to srečanje 
bolj pripraviti kot letos, saj 
ne bom o imeli prednosti »do
mačega igrišča«; moči na 
obeh straneh pa so dokaj ize
načene.

Po objavi rezultatov je  bilo 
za vse nastopajoče priprav
ljeno kosilo v gostilni pri 
»Jaku«, kjer je  bilo v neve
zanem razgovoru izmenjanih 
precej izkušenj in predlogov 
tako iz področja gasilstva 
kot tudi ostalega sodelovanja 
med društvoma.

Hladnik Lovro in Akalovič 
Marko, za predilnico pa je  
bdi dvakrat uspešen Zupan 
Jože. Zanimivo, borbeno in 
na trenutke tudi nepotrebno

nogometaše, vendar so tokrat 
prišli bolj na svoj račun na
vijači tkalnice.

Po tekmi je  bila priprav
ljena za nastopajoče izdatna 
mabca, vmes pa je  tekel po
govor o izvedbi podobnih 
srečanj. Izražena je  bila želja 
vseh prisotnih, da bi nasled
nje leto organiziran prven
stvo BPT v malem nogometu 
ali pa občasne turnirje ekip 
vseh TOZD in skupnih služb. 
V zvezi s tem je  bil dan tudi 
predlog, da bo za naslednjo 
sezono potrebno nabaviti do
datne športne rekvizite (maji
ce, žoge itd.). V tem razgo
voru je  bilo iznešenih še več 
predlogov v zvezi s športnim 
udejstvovanjem zaposlenih, se
veda je  bil poudarek na no
gometu, trenutno najbolj 
aktualni panogi med delavci 
zaposlenimi v proizvodnih 
obratih.

24. septembra in sicer v keg
ljanju in malem nogometu. V 
kegljanju so v disciplini 
6 X  10O lučajev, zmagali naši 
kegljači z rezultatom 2358:2190, 
v malem nogometu so bili

boljši gostje, saj so zmagah 
z rezultatom 2:5.

Povratno srečan je je  bilo v 
oktobru v Jaršah, disciphne 
pa so bile iste kot na prvem 
srečanju v Tržiču, streljanja 
tudi tu ni bilo, saj ekipa In- 
duplati ob tej priliki ni imela 
svojih strelcev. V kegljanju 
je  zmaga zopet pripadla 
našim kegljačem, čeprav je  
bila razlika v podrtih kegljih 
precej manjša kot v prvem 
srečanju. Naši so zmagali z 
rezultatom 2375:2324, med na
šimi je  bil najboljši Jože 
Košir s 446 podrtimi keglji, 
sledijo pa Edi Kosmač 398 
kegljev, Cveto Zaletel in Dra
go Koder 397 kegljev, Štefan 
Ahačič je  podrl 388 kegljev, 
Marjan Kogoj pa 349 kegljev. 
Naša ženska kegljaška ekipa 
je  dvoboj z ekipo iz Jarš iz-

v TOZD Predilnico
Garič Peter

v TOZD Tkalnico
Banovič Nada 
Stojimenova Stanka 
Serafimova Blažka 
Benič Zekija

V istem času pa so podjet
je  zapustili naslednji:

samovoljno
Zupan Rudi 
Ogorevc Neža 
Celec Helena 
Špendal Janez 
Mišič Ruža 
čirkovič Dragan 
Stušek Marjeta 
Rožič Marija 
Knific Marija

IZŠREBANI REŠEVALCI 
NAGRADNE KRIŽANKE

Od 53 prejetih križank je  
bilo 42 pravilno rešenih.

Izžrebani so bili naslednji 
člani našega kolektiva:
1. nagrado 50,00 din prejme 
Mohorko Ančka — skupne 
službe
2. nagrado 40,00 din prejme

gubila z rezultatom 755:727 
Tekmovalke BPT so dosegle 
naslednje rezultate: Olga Zu
pan 171 kegljev, Marija Vod
nik 145 kegljev, Silva Zaletel 
144 kegljev, Marjeta Pečar 138 
kegljev in Mira Košir 129 keg
ljev.

Nogometaši BPT so se v 
povratnem srečanju krepko 
oddolžili nasprotniku za 
poraz v Tržiču, saj so v Jar
šah v vseh pogledih nadigrali 
ekipo Induplati in zmagali z 
visokim reuzltatom 10:1. Gole 
za BPT so dosegli: Mikulič 5, 
Hladnik 2, Zupan J. 2, Zupan 
I. 1.

Tako je  tudi skupna zmaga 
pripadla našim športnikom, 
ki so s tem znova dokazali, 
da so na športnem področju 
težak nasprotnik sleherni 
ekipi.

v pokoj
Popit Francka 
Kryštufek Marija

Noše mamice
V mesecu septembru 1976 

so rodile: Uljačič Dragica 8.
9. — dečka, Moškon Nada 12.

dečka, Ikanovič Sabila 
14. 9. — deklico, Ahačič Hele- 
lena 15. 9. — dečka, Marjano
vič Martina 18. 9. — dečka in 
Bevka Miroslava 17. 9. — de
klico.

Jančič Marta — sikupne služ
be
3. nagrado 30,00 din prejme 
Vodnik Marija — TOZD Tkal
nica
4. nagrado 20,00 din prejme 
šolar Jože — TOZD Tkalnica
5. nagrado 10,00 din prejme 
Žnidaršič Magda — Skupne 
službe

Uredništvo

Dvoboj s tekstilci i i  Jarš

Vsem iskrene čestitke in 
naj lepše želje!

Uredništvo
ostro igro, si je  ogledalo pre
cejšnje število gledalcev — . —......................... ,......... ....„ , ....
navijačev, ki so bodrih svoje

P ra v iln a  re š ite v  
n a g r a d n e  k r iž a n k e
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K a d r o v s k e  n o v ic e
V mesecu septembru so v sporazumno 

naše podjetje prišli naslednji Jazbec Filip
delavci: Zagorc Jelka



Nagradna križanka

Humor

»Naj to pomeni, da ti moja 
juha z rezanci ni všeč?«

»Zakaj si se pa poročil s ta
ko majhno žensko?«

»Človek naj izbere med ne
srečami najmanjšo!«

»Kaj bova delala danes zve
čer?« je  vprašal Jože Petra,

ali bova ostala doma, ali gre
va kaj popit?«

»Žrebajva,« je  predlagal Pe
ter. »Vrgla bova dinar v zrak. 
Pri »številki« greva v pivnico, 
pri »grbu« pa v vinsko klet. 
Če pa se dinar postavi na rob 
in tako ostane, pa bova večer 
preživela kar doma!«

»Je še kdo tukaj, kateremu 
moja paradižnikova omaka ni 
všeč?«

»Je res, da človeka strese 
elektrika, č e stopi na tračni
co cestne železnice,« je  vpra
šala mlada plavolaska inštruk
torja med vožnjo »Avto šole«.

»Seveda«, je  dejal inštruk
tor, vendar se morate isto
časno dotakniti z drugo nogo 
tudi električne napeljave, ki 
je  speljana po tistem drogu 
zgoraj!«

» . . .  ja razumljivo, da sem 
videla rdečo luč, saj sem rav
no pripovedovala prijateljici, 
da je imela včeraj na hišni 
zabavi žena našega šefa oble
ko popolnoma iste barve...!«

»Halo, Janez! Ravnokar se 
je tu mimo peljala tvoja žena 
z vašim novim avtomobi
lom . . .  !«

Izreki
— Ne vprašuj, kaj bo zate 

storila domovina — vprašaj 
raje, kaj sam lahko storiš za
njo.

J. F. KENNEDY

— Domovina, ti si kakor 
zdravje.

CANKAR

»Tone, ali si vedel, da se da 
z našim avtomobilom prevo
ziti 20 km, čeprav so vse gu
me popolnoma prazne?«

— Tudi najzaslužnejši dol
guje domovini več kot ona 
njemu.

Jakob BURCKHARDT

REŠEVALCEM
KRIŽANKE
V tretji vrsti — enajsta ko

lona, je  napaka v kvadratu in 
sicer bi moralo biti namesto 
»prebivalec« vpisano »prebi
valci države. . .  «


